
Samenvatting en preadvies motie “NIS2: geen taken, zonder knaken” 
 
Indienende gemeente(n): De Bilt 

 
Ondersteunende gemeenten: Gemeente Baarn, Gemeente Bunnik, Gemeente Soest, Gemeente 
Utrechtse Heuvelrug, Wijk bij Duurstede.  
 
Strekking van de motie: 
Oproep aan bestuur om bij de internetconsultatie van de Cyberbeveiligingswet1 en de Wet 
weerbaarheid kritieke entiteiten, naast de uitkomsten uit de uitgevoerde impactanalyse de volgende 
punten naar voren te brengen: 

• Zorg dat er geen interpretatieverschil tussen de NIS2 richtlijn en de Cyberbeveiligingswet en de 
Wet weerbaarheid kritieke entiteiten bestaat; 

• Neem daartoe de categorieën die bedrijven op grond van de NIS2 richtlijn moeten nemen, in de 
Nederlandse wetgeving over; 

• Maak duidelijk voor welke organisaties de NIS2 richtlijn van toepassing is; 
• Voorzie de gemeenten van structureel budget voor de implementatie en uitvoering; 
• Coördineer de implementatie van deze wet, zodat de verantwoordelijken gelijk kunnen oplopen 

bij de implementatie, de wijze van uitvoering en het beheersen van de risico’s in de keten; 
• Geef een handelingsperspectief waarmee bestuurders invulling kunnen geven aan hun 

verantwoordelijkheid, zonder de bestuurdersaansprakelijkheid als een zwaard van Damocles 
boven zich te hebben hangen; 

• In dialoog met het Ministerie van JenV, BZK en andere relevante ministeries overeenstemming 
te bereiken over het geheel aan Europese richtlijnen die op het terrein van digitale veiligheid 
worden verwacht met als algemene uitgangspunten dat nationale wetgeving tijdig, gebundeld, 
geïntegreerd en integraal afgewogen (niet versnipperd) wordt aangeboden vanuit de 
verschillende ministeries en voorzien wordt van een prioritering in de tijd. 

Preadvies VNG-bestuur: overnemen 
 
Toelichting bij het preadvies 
We delen de zorgen van de indieners. De bovenstaande punten zijn cruciaal voor de effectieve en 
efficiënte uitvoering van de Cyberbeveiligingswet (Cbw) en de Wet weerbaarheid kritieke entiteiten. 
Gemeenten zijn aangemerkt als essentiële entiteiten onder de Cbw. De consultatietekst bevat nog veel 
onduidelijkheden. Via de Algemene Maatregelen van Bestuur (AMvB) en Ministeriële regelingen 
worden de scope, de zorgplicht en de feitelijke impact pas later dit jaar ingevuld. VNG gaat voor 
haalbaarheid, betaalbaarheid en uitvoerbaarheid van de Cbw.  
Het VNG-bestuur kan de voorgestelde acties uit het dictum overnemen. Gemeenten en de VNG 
moeten de Cbw effectief kunnen invoeren zonder de doelstellingen van de NIS2-richtlijn uit het oog te 
verliezen. De NIS2-richtlijn benadrukt het belang van evenredigheid, wat betekent dat de kosten van 
beveiligingsmaatregelen in verhouding moeten staan tot de risico's. Deze evenredigheid moet in de 
Cbw worden gewaarborgd. De VNG stelt momenteel een conceptreactie op. De VNG benadrukt dat er 
uitvoeringstoetsen moeten komen om de financiële gevolgen en de impact op gemeenten duidelijk te 
maken. Alleen onder dit voorbehoud kan VNG akkoord gaan met de Cbw. 
 

 
1 https://www.internetconsultatie.nl/cyberbeveiligingswet/b1  

https://www.internetconsultatie.nl/cyberbeveiligingswet/b1


 

 

Samenvatting en preadvies motie Beleidsaanpassing op basis van vervallen salderingsregeling 
en doorberekening kosten op het gebied van verduurzaming.  

  
Indienende gemeente(n): Druten 
 
Status motie: ondertekend 
 
Strekking van de motie:  
In het hoofdlijnenakkoord is opgenomen dat de salderingsregeling per 1 januari 2027 wordt 
afgeschaft. Eigen opgewekte elektriciteit mag dan niet meer worden verrekend met eigen verbruik. 
Energiebedrijven berekenen vooruitlopend op deze afschaffing kosten voor het terug leveren van 
opgewekte elektriciteit op het elektriciteitsnet. De investeringen voor hernieuwbare elektriciteit 
zullen hierdoor vertragen. In het buitenland wordt duurzame energieopslag bevordert en is energie 
delen mogelijk te maken om efficiënter met het net om te gaan en betaalbare energie te 
organiseren. De indieners verzoeken het bestuur het rijk te verzoeken subsidiebeleid te ontwikkelen 
op gebruik van energieopslag en energie delen mogelijk te maken in de Energiewet. 

 
Preadvies VNG-bestuur: overnemen 
 
Toelichting bij het preadvies 
Het mogelijke probleem dat ontstaat door afschaffing van de salderingsregeling wordt onderkend 
door de gemeenten en de VNG. De VNG zal in gesprek treden met het rijk en andere stakeholders 
om de in de motie genoemde oplossingsrichtingen te bespreken en mogelijk te maken.  
 
 



 
Samenvatting en preadvies motie  ‘Het milieurendement centraal stellen bij vergoedingen PMD’ 
 
Indienende gemeente: Gooise Meren 
 
Strekking van de motie:  
De indienende gemeente geeft aan dat er bij de herziening van de afspraken met Verpact 
(voorheen: Afvalfonds Verpakkingen), in het kader van de Uitgebreide Producenten 
Verantwoordelijkheid (UPV), meer aandacht zou moeten worden besteed aan het milieurendement 
van het door gemeenten ingezamelde Plastic-, Metaal- en Drankenkarton- (PMD) verpakkingsafval.  
 
Zo verzoeken zij het VNG bestuur om het milieurendement van de inzameling en verwerking van 
materialen nadrukkelijker te wegen bij de te maken keuzes. Dit moet leiden tot een stimulans voor 
het bedrijfsleven om verpakkingsmateriaal te gebruiken, dat leidt tot beter recyclebare 
monostromen. Daarnaast verzoekt de indiener om er bij het Rijk op aan te dringen dat de normen 
voor recycling verder worden aangescherpt en dat er meer transparantie wordt betracht rondom de 
verwerking van huishoudelijke afvalstromen, waarbij de milieueffecten centraal worden gesteld.  
 
Aanleiding voor de motie is dat de huidige invulling van de producentenverantwoordelijkheid een 
complexe inzameling- en afrekeningssystematiek met zich mee heeft gebracht, waarbij voor de 
afrekening van de kostenvergoeding aan gemeenten, de fysieke kwaliteit van het materiaal bij 
aanlevering centraal staat. Dit brengt financiële onzekerheid met zich mee. Tegelijkertijd wordt door 
de indiener geconstateerd dat een deel van de aangeleverde PMD-stroom niet resulteert in ‘zinvolle 
recycling’, waardoor de recyclingcijfers hoger lijken dan de praktijk rechtvaardigt. Omdat dit 
materiaal op dat moment niet meer voor verbranding in aanmerking komt, constateert de indiener 
dat het veelal wordt geëxporteerd, buiten het zicht van de Inspectie voor Leefomgeving en 
Transport (ILT), met signalen van milieuschade ver weg tot gevolg.  
 
Overwegende dat het de wens is van inwoners om een zinvolle bijdrage te leveren aan circulariteit 
van gebruikte materialen, dient de boodschap om afval te scheiden uitlegbaar en transparant te 
zijn. Om daarnaast te voorkomen dat materialen die geen of weinig kans blijken te maken op 
‘zinvolle recycling’ zou de weg naar relatief schone verbranding open moeten worden gehouden. 
Dit om de kans op milieuschade elders in de wereld na export te beperken. Door de eisen aan de 
kwalificatie ‘recyclebaar’ verder aan te scherpen, blijft de verantwoordelijkheid in het kader van 
UPV wel op de juiste plaats liggen.  

  
Preadvies VNG-bestuur: overnemen  
 
Toelichting bij het preadvies 
De motie vraagt in algemene zin om bij de herziening van de afspraken met Verpact (voorheen: 
Afvalfonds Verpakkingen) het milieurendement van de inzameling van materialen nadrukkelijker te 
wegen bij de te maken keuzes. Om te voorkomen dat het door gemeenten ingezamelde PMD-afval 
ver weg tot milieuschade leidt, zou er een stimulans moeten komen voor het bedrijfsleven om 
alleen verpakkingsmateriaal te gebruiken dat leidt tot stromen die (beter) recyclebaar zijn. Hiervoor 
is het nodig om aan te dringen op scherpere normen voor wat onder recycling mag worden 
verstaan. Om inwoners ervan te kunnen overtuigen dat het scheiden van PMD-afval zinvol is, wordt 
bovendien om meer transparantie gevraagd als het gaat om het inzichtelijk kunnen maken van de 
recyclingresultaten van het door gemeenten ingezamelde (verpakkings)afval.  



 
Het verzoek strookt met de inzet van de VNG om bij het maken van nieuwe afspraken nadrukkelijk 
rekening te houden met onder meer het milieuresultaat en ondersteunt de eerdere oproep van 
gemeenten om een prikkel in te bouwen aan de zogenoemde voorkant van de keten, wetende dat 
het de verantwoordelijkheid is van producenten om dit aannemelijk te maken.  
Door bij ontwerp en de productie van verpakkingen (en andere producten) al rekening te houden 
met duurzaamheid en hergebruik, kan beter worden toegewerkt naar de gemeentelijke ambities in 
het kader van de transitie naar een circulaire economie, kan de afvalberg worden beperkt en komt 
de gewenste sluiting van ketens dichterbij.  
 
De VNG stelt voor de motie, wanneer aangenomen, te betrekken bij het maken van de nieuwe 
afspraken met Verpact, zodat de in de motie gedane verzoeken kunnen worden besproken met 
zowel Verpact als het ministerie van Infrastructuur & Waterstaat, dat het proces om te komen tot 
herziening van de afspraken (laat) begeleid(en) door het aanstellen van een onafhankelijk 
procesbegeleider.     
 

https://vng.nl/moties/stop-met-sturen-aan-de-achterkant


 
 
Samenvatting en preadvies motie Rechtmatigheidsverantwoording moet het voor 
gemeenteraden transparanter maken 
 
Indienende gemeente(n): Heemstede 
 
Strekking van de motie:  
1. In gesprekken met het rijk aan te geven dat de invoering van de rechtmatigheidsverantwoording 
en de huidige spelregels niet lijken te leiden tot het gewenste resultaat 
2. In te zetten op een goede evaluatie van de invoering van de rechtmatigheidsverantwoording en 
daarbij expliciet in te gaan op de mate waarin dit gemeenteraden helpt om voortvarend hun 
controlerende taak in te vullen. 

 
Preadvies VNG-bestuur: overnemen 
 
Toelichting bij het preadvies 
De overstap naar de rechtmatigheidsverantwoording kent een lange voorgeschiedenis en heeft ook 
na de invoering veel vragen opgeleverd. Vanuit gemeenten komen heel verschillende geluiden te 
horen over deze stap, waarbij nog niet iedereen overtuigd is of het nu een verbetering is. We zijn 
hierover continue in gesprek met het rijk en zijn meer dan bereid het signaal uit deze motie daarin 
mee te nemen. 
 
 



 
 
Samenvatting en preadvies motie: “Tweejaarlijkse herwaardering WOZ”  
  
Indienende gemeente(n): Katwijk en Gouda 
 
Ondersteunende gemeenten: zie motie.  
 
Status motie: 
Ondertekend 
 
Strekking van de motie:  
De motie “Tweejaarlijkse herwaardering WOZ” overweegt dat een tweejaarlijkse herwaardering van de 
WOZ-waarde, in plaats van de nu geldende jaarlijkse herwaardering leidt tot minder druk op de 
capaciteit in de uitvoering en tot verbetering van de kwaliteit. De motie roept het bestuur op een 
onderzoek op te starten naar de mogelijkheden van een tweejaarlijkse herwaardering in samenspraak 
met de Landelijke Vereniging van Lokale Belastingen (LVLB) en in afstemming met de betrokken 
ministeries. 
 
Preadvies VNG-bestuur:  
Overnemen 

 
Toelichting bij het preadvies 
Het bestuur adviseert de motie over te nemen. De druk op de uitvoering van de WOZ is, mede door het 
aantal bezwaren, enorm toegenomen. Om deze druk te verlagen en de kwaliteit een impuls te geven 
lijkt een tweejaarlijkse herwaardering ruimte te geven die kwaliteit te verbeteren. 
Er zijn echter mogelijke complicaties in de uitvoering en bovendien wordt de WOZ-waarde niet alleen 
door gemeenten voor verschillende belastingen gebruikt, maar ook door diverse andere gebruikers 
zoals de Belastingdienst en de Waterschappen voor rijks- en waterschapsbelastingen en andere 
instanties die de WOZ-waarde (en andere WOZ-gegevens) gebruiken voor diverse doeleinden (onder 
andere de notaris bij vastgoedfraude, de huurcommissie voor vaststelling van de huur). Het lijkt het 
bestuur dan ook verstandig hier op korte termijn onderzoek naar te doen en op basis van de uitkomsten 
vervolgstappen te zetten. 

 
 



 
Samenvatting en preadvies motie “Gelijke subsidieregeling voor landelijke en lokale partijen” 
 
Indienende gemeente(n): Castricum 
 
Ondersteunende gemeenten: Hollands Kroon 
 
Strekking van de motie:  
Landelijke politieke partijen krijgen subsidie vanuit het Rijk, lokale politieke partijen ontvangen niets. 
Vanuit democratisch oogpunt is het niet meer dan logisch dat alle politieke partijen vanuit de 
overheid de beschikking krijgen over dezelfde middelen en mogelijkheden. De motie roept het VNG 
bestuur op om zich positief uit te spreken over de kwestie van structurele gelijke subsidieregelingen 
voor landelijke en lokale partijen en daarvoor aandacht te vragen bij het kabinet. 
 
Preadvies VNG-bestuur: overnemen 
 
Toelichting bij het preadvies  
Deze motie ondersteunt de inzet van de VNG. Wij pleiten al jaren voor een gelijk speelveld voor  
lokale politieke partijen. In gemeenten zijn ruim een derde van de raadsleden afkomstig van een 
lokale politieke partij en ook in een derde van de colleges zijn lokale politieke partijen 
vertegenwoordigd. Het is vreemd dat lokale politieke partijen geen toegang hebben tot middelen 
om bijvoorbeeld kandidaat raadsleden op te leiden in aanloop naar de verkiezingen. Gelijke 
ondersteuning van alle partijen komt ten goede aan onze democratie. 
 
In 2019 heeft het bestuur van de VNG de opdracht gegeven voor een Expertiseteam lokale 
politieke partijen. Het advies van dit team, onder de titel ‘Gelijke monniken gelijke kappen; weg met 
het onderscheid tussen lokale en landelijke politieke partijen’  is door het bestuur overgenomen en 
vormde een vertrekpunt voor de (hernieuwde) lobby voor een gelijke behandeling van lokale 
politieke partijen. De VNG constateert dat, in tegenstelling tot een aantal jaar geleden, er bij het Rijk 
en de Tweede Kamer nu wel het besef is dat er een subsidieregeling dient te komen. Maar de 
daadwerkelijke uitvoering van de subsidieregeling lijkt nog niet binnen handbereik.  
 
De VNG blijft zich inzetten voor een structurele subsidieregeling voor alle lokale politieke partijen 
(zowel de afdelingen van landelijke partijen als de lokale partijen). Immers, in het wetsvoorstel 
waarin de subsidieregeling wordt opgenomen - de Wet op de politieke partijen (Wpp) - wordt wel 
gesproken over een subsidie voor lokale politieke partijen, maar er is  slechts financiering geregeld 
voor de eerste drie jaar. Deze financiering dient structureel geregeld te worden.  
 
De VNG zet zich nu ook in voor een tijdelijke subsidieregeling. Dit omdat het belangrijk is dat lokale 
politieke  partijen subsidie kunnen aanvragen in aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen in 
2026. Het wetsvoorstel Wpp is vertraagd. Het voorstel ligt nu voor advies bij de Raad van State, 
daarna volgt de behandeling door de Kamer. 
In het bestuur zijn twee portefeuillehouders actief op dit dossier, samen met een viertal 
portefeuillehouders in zowel de commissie Raadsleden en Griffiers als in de commissie Bestuur en 
Veiligheid. 
 
 
 



  

 

 

Aan  : Bestuur van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

Van  : Gemeente Zeist 

Datum  : 26 juni 2024 

Onderwerp : Motie voor de ALV van de VNG d.d. 26 juni 2024 

 

 

Motie Uitbreiding Nationaal Programma Leefbaarheid en Veiligheid 

 
 

De leden van de VNG, in vergadering bijeen op 26 juni 2024 te Alphen aan den Rijn,  

 

Overwegende dat: 

 

• Nederland al meer dan 100 jaar investeert in de meest kwetsbare wijken. 

• Ook gemeenten de laatste jaren steeds meer aandacht hebben voor gebiedsgericht beleid, 

ongelijk investeren voor gelijke kansen, domein overstijgend samenwerken, resulterend in een 

brede wijkaanpak met maatschappelijke partners. 

• Sinds 2022 de leefbaarheid van kwetsbare wijken ook bij het Rijk op de agenda staat, met als 

belangrijkste resultaat het Nationaal Programma Leefbaarheid en Veiligheid (NPLV). 

• Met het NPLV er vanuit verschillende ministeries wordt geïnvesteerd om de stapeling van 

problemen in specifieke wijken met gemeenten en maatschappelijke partners aan te pakken. Zo 

wordt er samenhagend geïnvesteerd in betere volkshuisvesting, het voorkomen van 

jeugdcriminaliteit en de aanpak van armoede en schulden. Het programma investeert ook in het 

verbeteren van de onderwijskwaliteit en de versterking van scholen met veel leerachterstanden. 

• Het NPLV zich nu richt op een beperkt aantal van 20 probleemgebieden in de grotere 

verstedelijkte gebieden. 

• Er door heel Nederland nog meer probleemgebieden zijn waar soortgelijke langdurige 

investeringen broodnodig zijn om de leefbaarheid, veiligheid en kansengelijkheid van de 

bewoners structureel te verbeteren. 



• Er onvoldoende (financiële) slagkracht is bij gemeenten met probleemgebieden die nu buiten het 

NPLV vallen. 

• Er buiten het NPLV onvoldoende mogelijkheden zijn voor deze gemeenten om te werken aan 

leefbaarheid, veiligheid en kansengelijkheid in de gebieden die dit hard nodig hebben. 

 

Van mening zijnde dat: 

 

• Alle inwoners van Nederland recht hebben op een leefbare en veilige woonomgeving en gelijke 

kansen om zich te ontwikkelen in onze samenleving. 

• Alle gemeenten recht hebben op gelijke ondersteuning bij het verbeteren van de leefbaarheid en 

veiligheid in hun wijken. 

• Er een uitbreiding van het NPLV dient te komen met meer probleemgebieden waar een grote 

impuls voor leefbaarheid, veiligheid en kansengelijkheid noodzakelijk is. 

 

Roept op: 

 

• Bij het Rijk intensiever te pleiten voor een aanvullend programma op het Nationaal Programma 

Leefbaarheid en Veiligheid, voor gemeenten met vergelijkbare problematiek in een minder 

grootstedelijke context.  

• Als VNG nauw samen te werken met de gemeenten die voor het aanvullend programma in 

aanmerking willen komen en de behoeften en uitdagingen van deze gemeenten op het gebied 

van leefbaarheid en veiligheid effectief te vertegenwoordigen. 

• Bij voorkeur hier ook de samenwerking met andere maatschappelijke partners te zoeken die actie 

met dit thema bezig zijn en hiervoor met het Rijk overleggen, zoals de koepel van 

woningcorporaties Aedes. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

 
Gilbert Isabella, burgemeester Houten 

 

 

Laura Hoogstraten, wethouder Zeist 

 

 

Krischan Hagedoorn, wethouder De Bilt 
 
 
 
Eva Boswinkel, wethouder Zutphen  
 
 
 
Philip van Veller, wethouder Leidschendam-Voorburg 
 



 
 

Ondersteund door: 

Thomas van Gemert, wethouder Weert 

Tim Weijers, wethouder Kerkrade 

Reinie Melissant-Briene, burgemeester Gorinchem 

 
 

 

 

 

 

Namens 

 
 

 



 

                                                                                                                                          
 
 
Motie Gooise Meren: het milieurendement centraal stellen bij vergoedingen PMD 
 
Aanleiding:   
De uitdagingen rond PMD inzameling en vergoeding.  
 
Ingediend op:  
13 juni 2024 
. 
De Algemene ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, in  vergadering bijeen op  26 
juni 2024.  
 
 
Constaterende dat: 
1. De producentenverantwoordelijkheid van plastic-, metaal- en drankkartonverpakkingen (PMD) een 
complexe inzameling- en afrekeningssystematiek met zich mee heeft gebracht. 
2. Bij de afrekening de fysieke aanlevering in de afspraken tussen VNG en Verpact centraal staat, met 
eisen aan de kwaliteit, hetgeen financiële onzekerheid met zich meebrengt voor gemeenten. 
 
Voorts constaterende dat: 
3. Momenteel ook materiaal vergoed wordt dat in de praktijk niet tot zinvolle recycling leidt 
(voorbeelden: ‘mixed plastics’ en drankkarton), waarmee de recyclingcijfers hoger lijken dan de praktijk 
rechtvaardigt. 
4. Eenmaal vergoed materiaal niet meer voor relatief schone verbranding in aanmerking komt en 
dientengevolge veelal wordt geëxporteerd buiten het zicht van de Inspectie voor Leefomgeving en Transport, 
met signalen van milieuschade ver weg tot gevolg. 
 
Overwegende dat: 
5. Inwoners niet per se bekend (willen) zijn met de wettelijke producentenverantwoordelijkheid van het 
verpakkend bedrijfsleven en de daarmee samenhangende (bron)inzamel- en afrekensystematiek, maar wel 
graag een zinvolle bijdrage leveren aan ontwikkelende circulariteit van gebruikte materialen (ook niet zijnde 
verpakkingen). 
6.  Uitvoering geven aan de Uitgebreide Producentenverantwoordelijkheid ook mogelijk is op basis van 
nader overeen te komen geografisch en typologisch representatieve samples in de afvalscheiding, hetgeen 
leidt tot versimpeling van de huidige systematiek met minder onzekerheid voor gemeenten. 
7. Milieuschade ver weg voorkomen kan worden door de weg naar een Afvalenergiecentrale (in 
Nederland waar toezicht is op de praktijk) als achtervang open te houden voor die materialen die ook na 
vergoeding uiteindelijk toch geen of weinig kans blijken te maken op zinvolle recycling. 
8. Afrekening op basis van representatieve samples de verantwoordelijkheid op de juiste plaats kan 
houden met verdere aanscherping van de eisen gesteld aan de kwalificatie ‘recyclebaar’ 
9. Relatief schone verbranding in AEC’s enerzijds klimaatwinst oplevert door de levering aan 
warmtenetten en anderzijds de kans op milieuschade elders in de wereld na export beperkt. 
 
 
Verzoekt het bestuur van de VNG:  
 
Bij de herziening van de (keten)afspraken met Verpact voor de invulling van hun Uitgebreide Producenten 
Verantwoordelijkheid (UPV): 



1. het milieurendement van de inzameling en verwerking van materialen nadrukkelijker te wegen bij te 
maken keuzes met een stimulans voor het verpakkend bedrijfsleven voor het gebruik van 
verpakkingsmateriaal dat leidt tot beter recyclebare mono-(afval)stromen, en 

2. er bij het Rijk op aan te dringen de normen voor recycling verder aan te scherpen en in de verdere 
verwerking van huishoudelijke afstromen meer transparantie te betrachten en milieueffecten 
centraal te stellen. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Handtekening Handtekening 

Drs  E. M. Voorhorst Drs  H. M. W. ter Heegde 
Gemeentesecretaris Burgemeester  



 
 
 
 

MOTIE 
 

 
 
Aan: De Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, in 
vergadering bijeen op 24 Juni 2024 
 
Van: Gemeente Druten 
 
 
Onderwerp: Motie ALV 24 juni 2024 
 
Inleiding: Beleidsaanpassing op basis van vervallen salderingsregeling en doorberekening kosten op 
het gebied van verduurzaming. 
 
 
Constaterende dat: 
 

• Per mei 2024 er een hoofdlijnenakkoord ligt tussen PVV, VVD, NSC en BBB. 
• In dit akkoord o.a. wordt gepresenteerd dat de salderingsregeling wordt afgeschaft per 1 

januari 2027. 
• Dat dit betekent dat er vanaf deze datum geen eigen opgewekte elektriciteit meer 

verrekend mag worden met het eigen verbruik, wat leidt tot een langere terugverdientijd 
van zonnepanelen. 

• Energiebedrijven inmiddels terugleverkosten zijn gaan doorberekenen aan consumenten 
voor het terugleveren van eigen opgewekte elektriciteit op het elektriciteitsnet. 

• Netbeheerders ook kijken naar het doorberekenen van te betalen netwerkkosten. 
• De verduurzaming van Nederland hiermee vertraagd gaat worden. 
• In het buitenland de overheid de optie van thuisbatterijen subsidieert om duurzame 

energieopslag te bevorderen en netcongestie te verminderen. In het buitenland ‘Energie 
delen’, conform voorgenomen Europese regelgeving, al wordt toegepast om hernieuwbare 
energie te delen met anderen om zo efficiënt met het net om te gaan en betaalbare energie 
te organiseren.  
 

Overwegende dat: 
• Hernieuwbare energieopslag een waardevolle aanvulling kan zijn op het noodpakket dat de 

overheid adviseert. Waarbij de toegevoegde waarde zit in de continuïteit, onafhankelijkheid 
en veiligheid van een elektriciteitsvoorziening, tijdens noodsituaties. 

• Energie delen bij kan dragen aan een betrouwbare en rechtvaardige energielevering én een 
aanvullend alternatief kan zijn voor de salderingsregeling. 

 
 
Verzoekt het bestuur van de VNG: 
 



MOTIE 

• Het Rijk te verzoeken nieuw subsidiebeleid te ontwikkelen op het toepassen en gebruik van
hernieuwbare energieopslag.

• Het Rijk te verzoeken Energie delen zo spoedig mogelijk te maken in de Energiewet.

En gaat over tot de orde van de dag. 

5 juni 2024 

College van burgemeester en wethouders, namens deze: 

S.W.P.J. Sengers 
Burgemeester 

Ronald Thoonen 
Wethouder 



Motie Gelijke subsidieregeling voor landelijke en lokale partijen 

Motie van de gemeente(n): Gemeente Castricum 
Titel motie: Gelijke subsidieregeling voor landelijke en lokale partijen 

Datum indiening: 13 juni 2024 

Aanleiding 
Landelijke politieke partijen ontvangen subsidie van de overheid en lokale politieke partijen krijgen 
deze niet. In het wetsvoorstel Wet op de politieke partijen is er een incidentele subsidie van € 25 
miljoen aangekondigd voor een periode van drie jaar. De financiering na die periode is onzeker. Ook 
lijkt het er op dat de wet pas in 2027 in werking kan treden.  

Constaterende dat: 
 Het verstrekken van een subsidie voor lokale partijen een gelijk speelveld op het gebied van

partijfinanciën kan creëren;
 Het democratisch gezien niet meer dan logisch is dat politieke partijen vanuit de overheid de

beschikking krijgen tot dezelfde middelen en mogelijkheden;
 De subsidie voor lokale en landelijke partijen structureel gelijk moet zijn;
 Het Rijk hierin stappen dient te zetten;
 Landelijke partijen zich niet vaak uitspreken over dit thema.
 De gemeenteraad van Castricum unaniem een motie heeft aangenomen waarin de burgemeester

wordt verzocht om tijdens de ALV van het VNG congres 2024 aandacht te vragen voor het
structureel gelijktrekken van subsidieregelingen landelijke en lokale partijen.

Verzoekt het VNG-bestuur 
 Zich positief uit te spreken over de kwestie van structurele gelijke subsidieregelingen voor

landelijke en lokale partijen en daarvoor aandacht te vragen bij het kabinet.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Indiener 

Ben Tap, burgemeester namens het college van de gemeente Castricum 

Ondersteuning van andere gemeenten 

Deze motie wordt ondersteund door: 

 de gemeente Hollands Kroon
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AAN: Bestuur van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG)   
VAN: Gemeente De Bilt, Gemeente Baarn, Gemeente Bunnik, Gemeente Soest, Gemeente Utrechtse  
Heuvelrug en Gemeente Wijk bij Duurstede  
DATUM 11 juni 2024  
ONDERWERP: Motie ALV 26 juni 2024  

Motie “NIS2: geen taken, zonder knaken”  

Inleiding  

Met de NIS2-richtlijn wil Europa de digitale weerbaarheid in de hele unie verbeteren. Ook overheden 
moeten aan strengere beveiligings- en rapportagevereisten voldoen. Tijdens de Algemene 
ledenvergadering van de VNG van juni 2023 is de motie “Geen NIS2 in de keten, voordat we iets 
weten” door de gemeente Heemstede met een aantal steunbetuigingen ingediend, en met een grote 
meerderheid aangenomen door de ALV. 

De VNG heeft bij brief van april 2024 bij de demissionair staatssecretaris voor digitalisering aandacht 
gevraagd voor de haalbaarheid, betaalbaarheid en uitvoerbaarheid van de implementatie van de NIS2 
richtlijn. 

De NIS2 is de eerste in een reeks van Europese richtlijnen die de komende jaren uitgevaardigd 
worden, die ook van gemeenten veel zullen vergen. 

Overwegende dat:  

•  de gecombineerde maatschappelijke impact van verstoringen in het 
informatieveiligheidsdomein steeds verder toeneemt.  
•  dit een aanleiding is geweest om de oorspronkelijke Europese NIS-richtlijn op te frissen en 
qua scope flink uit te breiden tot wat de NIS2-richtlijn is gaan heten.  
•  de NIS2-richtlijn sinds 16 januari 2023 in de EU van kracht is.  
•  onder deze nieuwe richtlijn meer sectoren vallen zoals voedselvoorziening, zorg, financiële 
marktinfrastructuur, drinkwater, digitale infrastructuur, afvalwater, overheidsdiensten, bankwezen 
en ruimtediensten.  
•  Deze richtlijn zich zeer waarschijnlijk ook richt tot de gemeenten. 
•  de lidstaten deze richtlijn uiterlijk op 17 oktober 2024 moeten hebben omgezet in nationale 
wetgeving.  
•  De tekst van de voor internetconsultatie vrijgegeven wetgeving nog veel onduidelijkheden 
oproept,; 
•  De gepresenteerde tekst minder concreet is dan de NIS2 richtlijn. Er daarmee onduidelijkheid 
en interpretatieverschillen in het leven geroepen worden; 
•  De NIS2 richtlijn en de nationale vertaling in wetgeving een zorg- en meldplicht bij incidenten 
in het leven roepen en bestuurdersaansprakelijkheid vestigt; 
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• Gemeenten onder deze omstandigheden grote zorg hebben over de uitvoerbaarheid en 
betaalbaarheid van deze wetgeving; 
• De komende jaren nog een groot aantal Europese richtlijnen op dit thema in Nederlands recht 
zal worden omgezet. 

Constaterende dat:  

• niet ter discussie staat dat deze richtlijn wenselijk en noodzakelijk is om de cyberdreigingen te 
adresseren en de cyberveiligheid van Nederland (Europa) te vergroten.   

• gemeenten in grote mate afhankelijk zijn van ketenpartners en ICT-dienstverleners om de 
doelstellingen van de NIS2 te kunnen realiseren.  

• ondanks de oproep aan de demissionair Staatssecretaris voor digitalisering en de Tweede Kamer 
van april 2024 voor gemeenten geen budget is opgenomen voor dit thema in de voorjaarsnota 
van het kabinet.   

• Dat het voor de effectieve invoering en uitvoering van die richtlijnen voorwaardelijk is dat de op 
die richtlijnen gebaseerde nationale wetgeving tijdig, gebundeld, geïntegreerd en integraal 
afgewogen wordt aangeboden vanuit de verschillende ministeries en voorzien wordt van 
realistische middelen voor de uitvoerbaarheid en prioritering in de tijd.  

• wij zonder deze middelen niet in staat zijn uitvoering te geven aan de digitale ambities en 
(wettelijke) verplichtingen; 

• wij vanwege de bestuurdersaansprakelijkheid verwachten dat dit (potentiële) bestuurders zal 
afschrikken deze rol te (gaan) vervullen. 

   
Roept het bestuur van de VNG op om:  

1.  Bij de internetconsultatie van de Cyberbeveiligingswet en de Wet weerbaarheid kritieke 
entiteiten, naast de uitkomsten uit de uitgevoerde impactanalyse de volgende inbreng te 
leveren: 
-  Zorg dat er geen interpretatieverschil tussen de NIS2 richtlijn en de Cyberbeveiligingswet 

en de Wet weerbaarheid kritieke entiteiten bestaat; 
-  Neem daartoe de categorieën die bedrijven op grond van de NIS2 richtlijn moeten nemen, 

in de Nederlandse wetgeving over; 
-  Maak duidelijk voor welke organisaties de NIS2 richtlijn van toepassing is; 
-  voorzie de gemeenten van structureel budget voor de implementatie en uitvoering. 
-  Coördineer de implementatie van deze wet, zodat de verantwoordelijken gelijk kunnen 

oplopen bij de implementatie, de wijze van uitvoering en het beheersen van de risico’s in 
de keten; 

-  Geef een handelingsperspectief waarmee bestuurders invulling kunnen geven aan hun 
verantwoordelijkheid, zonder de bestuurdersaansprakelijkheid als een zwaard van 
Damocles boven zich te hebben hangen; 

       2.  In dialoog met het Ministerie van JenV, BZK en andere relevante ministeries 
            overeenstemming te bereiken over het geheel aan Europese richtlijnen die op het terrein 
            van digitale veiligheid worden verwacht met als algemene uitgangspunten dat nationale 
            wetgeving tijdig, gebundeld, geïntegreerd en integraal afgewogen (niet versnipperd) 
            wordt aangeboden vanuit de verschillende ministeries en voorzien wordt van een 
            prioritering in de tijd. 

Gemeenten alleen dan de verantwoordelijkheid op zich kunnen nemen voor de implementatie en 
uitvoering van de diverse Europese richtlijnen.   

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens burgemeester en wethouders van De Bilt,  

Mr S.C.C.M. Potters, burgemeester 
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Mede indieners:  

Gemeente Baarn 

 

Wethouder Hugo Prakke 

 

Gemeente Bunnik 

 

Wethouder Julie d’Hondt 

 

Gemeente Soest 

 

Wethouder Osman Suna 

 

Gemeente Utrechtse Heuvelrug 

 

Wethouder Gerrit Boonzaaijer  
 

Gemeente Wijk bij Duurstede 

 

Burgemeester Iris Meerts 

 

Suna, Osman
Free Hand



'{atwiik irï Gemeent*
Gcud*

Motie van de gemeenten Katwijk en Gouda: 2 jaarlijkse henrvaardering WOZ

Voorstel tot aanpassing van de jaarlijkse henirraardering WOZ naar een periode van
twee jaar leidt tot verlaging van de capaciteitsdruk van de uitvoering en creëert ruimte
voor het contact met de burger

Constaterende dat:
' Er in de afgelopen jaren een explosieve groei is te zien van de ingediende bezwaren,

door zowel de NCNP bureaus, als door inwoners zelf op de WOZ waarde in de WOZ
beschikking.

' Dit heeft geleid tot een signiÍicante kostenstijging bij alle uitvoerende gemeenten en
samenwerkingsorganisaties in Nederland,

' De gemeenten en samenwerkingsorganisaties een steeds groter gedeelte van hun tijd
bezig zijn met bezwaar-aÍhandeling

. Daardoor de uifuoering bijde gemeenten en samenwerkingsorganisaties onder grote
druk komt te staan

' Terwijl er juist meer behoefte is aan het vrij maken van capaciteit voor het (informeel)
contact met de burger

. Nederland het enige land in de wereld is, waar sprake is van een jaarlijkse
herwaardering. Veel landen hanteren een periode van 5 jaar!

Ovetwegende dat:
' Er vroeger al sprake was van eerst een vierjaarlijkse periode van henvaardering, gevolgd

door een tweejaarlijkse periode
. Dat deze Ís teruggebracht tot een jaarlijkse periode juist met het idee en de doelstelling,

dat dit zou leiden tot vermindering van het aantal bezwaren en een reductie van
benodigde capaciteit

' Geconstateerd kan worden dat deze doelstelling niet is gerealiseerd; sterker nog dat er
sprake is van een tegengesteld effect

' Een periode van een tweejaarlijkse herwaardering leidt tot een verlaging van de druk op
de uitvoering van de wet WOZ hetgeen zal leiden tot:

- een verbetering van de kwaliteit van de henrvaardering
- €en verbetering van ds kwaliteit van de behandeling van bczwarcn
- een tUdige afdoening van de behandeling van bezwaren en het verwerken van de

uitkomsten in een nieuwe herwaardering
- het beschikbaar krijgen van capaciteit voor het contact met de burger
- een reductie van kosten, met name als het gaat om proceskosten en inhuur

Verzoekt het bestuur van de VNG
om in nauwe samenspraak met de uifuoering, vertegenwoordigd door de LVLB (Landelijke
Verenigingen vooÍ Lokale Belastingen) en in afstemming met de betrokken ministeries op
korte termijn een onderzoek te starten naar de mogelijkheden van een tweejaarl'rjkse
herwaardering waarbij ook betrokken wordt wat de gevolgen zijn voor andere belastingen of
instrumenten waarvoor de WOZ-waarde wordt benut.
En gaat over tot de orde van de dag



Colleges van burgemeester en wethouders van de gemeenten Katwijk en Gouda

Burgemeester en wethouders van Katwijk,

"W"amFoek de burgemeester,

ir. C.L. Visser

Burgemeester en wethouders van Gouda,

de secretaris, de burgemeester,

drs R.C. Bakker mr drs P. Verhoeve

Gemeente Velsen

Wethouder

R.J. Verwoort

Gemeente Leiderdorp
Wethouder

D.C.W. Binnendijk



gemeente Bodegraven-Reeuwijk

wethouder

E.S. de Vries

Gemeente Waddinxveen
Wethouder

F. Vleij

Gemeente ZoeteÍwoude
Wethouder

H.P. OlthoÍ

Gemeente Voorschoten
Wethouder

C.J. van der Elst

Gemeente Wassenaar
Wethouder

L. van Doeveren



 

Heemstede

Aan

Van

Datum

Onderw

Bestuur van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG)

Gemeente Heemstede

: 10 juni 2024

erp : Motie ALV VNG

Motie ‘Rechtmatigheidsverantwoording moet het voor gemeenteraden transparanter maken’

Overwegende dat:

Per 1 mei 2023 de Gemeentewet is aangepast, waardoor het college een

rechtmatigheidsverantwoording aflegt, in plaats van dat de accountant een

rechtmatigheidsoordeel afgeeft;

Het college niet meer de mogelijkheid heeft om het deel van de begrotingsonrechtmatigheid

waarvan de raad al op de hoogte is buiten beschouwing te laten;

Bij de rechtmatigheidsverantwoording door het college een oordeel wordt gegeven over de

totale onrechtmatigheid;

De invoering van de rechtmatigheidsverantwoording onder meeris bedoeld om het gesprek

tussen het college en de raad te bevorderen over de verantwoording over het afgelopen

verslagjaar;

Uitgangspunt blijft dat iedere afwijking van de begroting als onrechtmatig wordt beschouwd;

Alle afwijkingen door het college moeten worden gerapporteerd, ook als de raad hierover

tussentijds al is geïnformeerd.

Constaterende dat:

Door de verantwoording op totale onrechtmatigheid (dus inclusief de zogenaamde

acceptabele onrechtmatigheid) eraan kan bijdragen dat het gesprek tussen de raad en het

college niet over de juiste issues gaat;

Voor de berekening van de totale onrechtmatigheid alle afwijkingen in de baten en lasten

afzonderlijk meetellen;

Het vooral belangrijk is dat de raad het gesprek met het college voert over de niet

acceptabele begrotingsonrechtmatigheden;

Acceptabele afwijkingen zijn vastgelegd in de financiële verordening van de gemeente.

Roept het bestuur van de VNG op om:

1.

En gaat

In gesprekken met het Rijk aan te geven dat de invoering van de

rechtmatigheidsverantwoording en de huidige spelregels niet lijken te leiden tot het

gewenste resultaat;

In te zetten op een goede evaluatie van de invoering van de rechtmatigheidsverantwoording

en daarbij expliciet in te gaan op de mate waarin dit gemeenteraden helpt om voortvarend

hun controlerende taak in te vullen.

over tot de orde van de dag.

 



 

 

 
 
Samenvatting en preadvies motie: slappe bodem sterke samenwerking  
 
Indienende gemeente(n):  Gouda  

 
Ondersteunende gemeenten: zie motie 
 
Status motie: definitief  
 
Strekking van de motie:  

1. De onderwerpen bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek binnen de VNG 
een plek te geven gezien de uitdagingen zullen toenemen en steeds meer gemeenten met 
deze thematiek te maken krijgen. Daarbij vanuit de VNG het belang van de aanpak van 
bodemdaling, (grond)waterbeheer, funderingsproblematiek uit te dragen ook vanwege de grote 
maatschappelijke impact en implicaties voor andere ontwikkelingen zoals klimaatadaptatie, 
vitaliteit van gebieden, behoud en ontwikkeling van de woningvoorraad , bodem- en 
watersturend e.d.; 

2. Bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek in de volle breedte te beleggen in 
één van de VNG commissies en daar frequent te agenderen. Bij bespreking van deze 
onderwerpen zoveel mogelijk de verbinding te leggen de gemeentelijke leden van het Platform 
Slappe bodem door bijvoorbeeld de voorzitter te vragen aan te sluiten in de commissie; 

3. De thema’s bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek en de benodigde 
ontwikkeling van kennis en innovatie bij de Rijksoverheid onverminderd onder de aandacht te 
blijven brengen met inachtneming van het feit dat deze thematiek ook substantiële kosten voor 
gemeenten zich meebrengt. Daarbij te vragen om een integrale benadering binnen de 
Rijksoverheid voor deze thematiek omdat de aanpak anders teveel versnipperd blijft.  

 
Preadvies VNG-bestuur: overnemen   
 
Toelichting bij het preadvies   
Ad 1. Grondwaterbeheer, bodemdaling en funderingsproblematiek zijn thema’s die onderdeel zijn 
van het interbestuurlijk traject Water en Bodem Sturend (WBS). De VNG neemt deel aan het WBS-
traject en is ook intensief betrokken bij een brede samenwerking met het kabinet, de medeoverheden 
en private partijen (de banken, verzekeraars etc)  rond funderingsproblematiek. Doel is hierbij te komen 
tot een interbestuurlijke en publieke-private aanpak van de funderingsproblematiek. Deze trajecten 
vormen een belangrijke basis voor de VNG-inzet op de thema’s:  bodemdaling, (grond) waterbeheer en 
funderingsproblematiek.  
 
Ad 2. De VNG streeft naar geïntegreerde agendering in de commissie Ruimte Wonen en Mobiliteit 
(RWM). Specifieke aspecten zoals bijvoorbeeld financiële consequenties zullen daarnaast ook in 
andere commissies worden besproken. De gemeentelijke expertise in Platform Slappe bodem is 
waardevol en betrekt de VNG actief.  
 
Ad 3. Het VNG-bestuur is zich zeer bewust van de ernst en omvang van deze problematiek en zal zich 
ook blijven inzetten om dit thema in gesprekken met het rijk te agenderen. De noodzaak voor een 
integrale, samenhangende aanpak binnen het rijk – zoals de motie bepleit – onderschrijven we van 
harte. 



 
 
Samenvatting en preadvies motie Grenzen aan investeringsruimte woningcorporaties 
 
Indienende gemeente(n):  
Goirle, Waalwijk, Tilburg, Hilvarenbeek, Oisterwijk, Alphen-Chaam, Baarle-Nassau, Gilze en Rijen, 
Dongen, Heusden, Loon op Zand (Regio Hart van Brabant). 
 
Status motie: ondertekend 
 
Strekking van de motie 
Woningcorporaties hebben op termijn niet allemaal voldoende financiële ruimte om de 
maatschappelijke opgaven te realiseren. Voldoende financiële ruimte voor woningcorporaties is 
enorm belangrijk. 
Gevraagd wordt om de financiële positie van de woningcorporaties onder de aandacht te brengen 
van het nieuwe kabinet en te vragen om passende maatregelen bij de uitwerkingen van het 
Hoofdlijnenakkoord. 

 
Preadvies VNG-bestuur: Overnemen 
 
Toelichting bij het preadvies  
Corporaties hebben een grote rol in het realiseren van het gemeentelijk woonbeleid. Daarom is het 
noodzakelijk dat woningcorporaties genoeg investeringscapaciteit hebben. Uit berekeningen van 
het kabinet blijkt dat corporaties hun leenruimte maximaal benutten maar hierbij wel tegen hun 
grenzen aan lopen. De financiële continuïteit staat (op termijn) onder druk.  
De VNG vraagt bij voortduring aandacht voor de financiële positie van de woningcorporaties. Deze 
motie is steun voor de inzet van de VNG van de afgelopen jaren en steun voor onze inzet nu.  
 
 



 
 
 
Samenvatting en preadvies motie Wend het ravijn af: compensatie voor 2026 en 2027 
 
Indienende gemeente(n): Zaanstad 
 
Status motie: getekend.  
 
Strekking van de motie 
Oproep aan het bestuur om het kabinet, en in het bijzonder de nieuwe ministers van Financiën en 
BZK, te wijzen op de verplichting om gemeenten de komende jaren te compenseren op grond van 
de Gemeentewet artikel 108 lid 3. 

 
Preadvies VNG-bestuur: overnemen 
 
Toelichting bij het preadvies 
De motie benadrukt de wettelijke verplichting van het rijk om de kosten voor de uitvoering van 
medebewindstaken volledig te vergoeden. Daar is het bestuur het van harte mee eens. Dit betreft 
in het bijzonder de taken op het gebied van Jeugdzorg en Wmo. Voor de Jeugdzorg zal de 
zwaarwegende uitspraak van de deskundigencommissie het kader moeten bieden om tot adequate 
bekostiging te komen. Voor de WMO is onze inzet in eerste instantie om de in de Voorjaarsnota 
gereserveerde middelen nog in de komende Miljoenennota aan het gemeentefonds toegevoegd te 
krijgen. Overigens is het bestuur van mening dat dit niet alleen voor medebewindstaken geldt, maar 
dat ook voor de uitvoering van alle taken tezamen voldoende middelen beschikbaar moeten zijn. 
Dat is vanaf 2026 niet het geval. Een overbrugging naar een situatie waarin taken en middelen wel 
weer in balans zijn is dan een goede oplossing. 
 
 
 



 
 
 
Samenvatting en preadvies motie “Bingo als sociaal-maatschappelijke activiteit 
 
Indienende gemeente(n): De Fryske Marren 

 
Ondersteunende gemeenten: Leeuwarden, Súdwest Fryslân, Heerenveen, Waadhoeke, 
Schiermonnikoog, Vlieland, Dantumadeel, Tytsjerksteradiel, Ameland, Achtkarspelen, Ooststellingwerf, 
Opsterland en Harlingen.  
 
Status motie: getekend.  
 
Strekking van de motie:  
Veel verenigingen, bijvoorbeeld sportverenigingen, dorps- en wijkverenigingen, seniorenbonden 
organiseren incidenteel bingo-middagen en -avonden. Een aantal jaren geleden is er door een wijziging 
van de Alcoholwet een verbod gekomen op het organiseren van een bingo in een lokaliteit waarop een 
alcoholwet-vergunning van toepassing is. Gemeenten zijn verplicht te handhaven op de naleving van 
de Alcoholwet. Maar ook andere instanties kunnen controleren en handhavend optreden. Hierdoor zijn 
de bingo-bijeenkomsten in vele dorpen en wijken in de praktijk onmogelijk geworden. 

 
De motie roept het VNG bestuur op om ervoor te pleiten dat bingo’s georganiseerd door een sociaal-
maatschappelijke vereniging of organisatie mogelijk blijven ook als ze worden gehouden in een 
lokaliteit waarop de Alcoholwet van toepassing is. Ook als er geen andere lokaliteit beschikbaar is dan 
een lokaliteit waar de Alcoholwet op van toepassing is zou de activiteit plaats moeten kunnen vinden.  
 
Preadvies VNG-bestuur: Overnemen 

 
Toelichting bij het preadvies 
De VNG vraagt bij het ministerie van VWS aandacht voor de problematiek van kleinschalige activiteiten 
in lokaliteiten waar nu een alcoholvergunning noodzakelijk is. De Alcoholwet vereist een vergunning, 
maar vaak zijn er in kleine gemeenten weinig openbare ruimten beschikbaar voor een bingo of 
soortgelijke activiteit. Dat is een onbedoeld negatief effect van de vrij recent ingevoerde Alcoholwet. 
 
De VNG heeft het Nationaal Preventieakkoord ondertekend dat strekt tot het beperken van 
uitgiftepunten voor alcohol. Het is de indieners primair niet te doen om het schenken van alcohol, maar 
wel het organiseren van kleinschalige gezellige activiteiten voor een kwetsbare doelgroep. In dit kader 
plaatst de VNG de oproep van de gemeenten, omdat wij niet willen tornen aan de uitgangspunten van 
het Nationaal Preventieakkoord. Daarom kunnen wij instemmen met het overnemen van deze motie. 

 



Motie van de gemeente(n): Gemeente Zaanstad  

Titel motie: Wend het ravijn af: compensatie voor 2026 en 2027 

Datum indiening: 14 juni 2024 

Constaterende, dat 

 de resolutie ‘Nieuw kabinet, gebruik en borg de kracht van het lokaal bestuur’ is

aangenomen tijdens de Extra ALV op 24 mei jl.

 het Rijk wordt hierin opgeroepen tot een akkoord te komen waarin taken en middelen van

gemeenten in balans zijn.

 het teruggeven van taken door gemeenten kan onderdeel uitmaken van de gesprekken

hierover.

 tot het moment dat de noodzakelijke wetswijzigingen hiervoor zijn ingegaan gemeenten

verplicht zijn om de huidige wetten en bijbehorende taken uit te voeren.

Overwegende, dat 

 op grond van de Gemeentewet artikel 108 lid 3 het rijk verplicht is om gemeenten te

compenseren voor de taken die zij moeten uitvoeren;

 het tot zeker 2028 duurt voordat de noodzakelijke wetswijzigingen zijn doorgevoerd en de

taken en middelen van gemeenten weer in balans zijn;

 het kabinet voor 2026 en 2027 gemeenten een extra bedrag moet vergoeden om de wettelijke

verplichtingen uit te voeren en daarmee ‘het ravijn’ voor gemeenten af te wenden.

Roept het VNG-bestuur op 

 het kabinet, en in het bijzonder de nieuwe ministers van Financiën en BZK, te wijzen op de

verplichting om gemeenten de komende jaren te compenseren op grond van de

Gemeentewet artikel 108 lid 3.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Stephanie Onclin 



Wethouder Financiën Zaanstad 



Motie Warmtegemeenschappen 

De Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, 
bijeen op 26 juni 2024, 

stelt vast 

• dat energiegemeenschappen (volgens de Clean Energy Package (CEP)) een belangrijke rol spelen in
het nieuwe energiesysteem en dat deze energiegemeenschappen een samenspel zijn van gemeen-
ten, inwoners en lokaal MKB;

• dat warmtegemeenschappen wel in de nog vast te stellen Wet Collectieve Warmte staan vermeld,
maar onduidelijk is wat deze warmtegemeenschappen zijn;

• dat gemeenten – met name in het landelijk gebied, met veel kleine(re) kernen – behoefte hebben
aan duidelijkheid;

overwegende 

• dat het wenselijk is dat warmtegemeenschappen ook een samenspel zijn van gemeenten, inwoners
en lokaal MKB;

• dat de gewenste samenwerking zal moeten plaatsvinden in een (nog te ontwikkelen) juridisch pu-
blieke entiteit;

• dat inwoners zich – binnen de energietransitie – succesvol hebben weten te organiseren in de vorm
van energiecoöperaties (een private partij), maar dat de samenwerking tussen gemeenten en co-
operaties vaak een moeilijke zoektocht blijkt te zijn;

• dat gemeenten volgens de Wet Collectieve Warmte regiehouder en bevoegd gezag zijn;

• dat zowel actief georganiseerde inwoners als de gemeente gebaat zijn met duidelijkheid over nut
en noodzaak van samenwerking door dit samenspel direct in de Wet Collectieve Warmte duidelijk
te stellen met een duidelijke definitie van warmtegemeenschap.

besluit het bestuur van de Vereniging Nederlandse Gemeenten op te dragen 

• bij het (aanstaande) Ministerie van Klimaat en Groene Groei aan te dringen op duidelijkheid over
warmtegemeenschappen zodat gemeenten invulling kunnen geven aan hun regierol die uit de Wet
Collectieve Warmte voortvloeit;

en gaat over tot de orde van de dag. 

Servaas Stoop 
Burgemeester West Betuwe 
Waarnemend voorzitter Regio Rivierenland 

Ondersteund door: 
De burgemeester van Buren, H.M. Ostendorp
De burgemeester van Culemborg, G.J. van Grootheest
De burgemeester van Neder-Betuwe,  A.J. Kottelenberg
De burgemeester van Maasdriel, J.L. Geurts
De burgemeester van Tiel, F.L.J. van der Meijden
De burgemeester van West Maas en Waal, V.M. van Neerbos
De burgemeester van Zaltbommel, P.C. van Maaren



Jef Kleijnen 
Wethouder gemeente Valkenburg aan de Geul 
3 juni 2024 
 
 
Motie van de gemeente Valkenburg aan de Geul 
 
 
Titel: voorkom ‘kapitaalvernietiging’ Sociale Werkvoorziening  
 
Datum indiening: 24 juni 2024 
 
Constaterende dat: 

•    Er sprake is om te komen tot Sociale Ontwikkelbedrijven met als doel om mensen 
met een afstand tot de arbeidsmarkt zover als mogelijk door te laten stromen naar 
het reguliere bedrijfsleven. 

•    In de voorjaarsnota is te lezen dat er extra geld wordt vrijgemaakt voor gemeenten  
(€ 600 miljoen voor de komende 10 jaar). Er vanaf 2025 structureel € 100 miljoen per 
jaar beschikbaar komt om de Sociale Ontwikkelbedrijven beter te organiseren. 

•    Het wenselijk is om de infrastructuur en de deskundigheid van de huidige Sociale 
Werkplaatsen hiervoor te gebruiken. 

 
Overwegende dat: 

•   Sociale Werkplaatsen zich richten tot mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt en 
jarenlange kennis en ervaring hebben in de professionele begeleiding van deze 
doelgroep alsmede een passende infrastructuur daarvoor hebben; 

•   Sinds de invoering van de Participatiewet in 2015 de Sociale Werkplaatsen in feite een 
sterfhuisconstructie is geworden; 

•   Hierdoor de infrastructuur van vele Sociale Werkplaatsen steeds meer om zeep is 
geholpen met alle negatieve gevolgen van dien. Waardoor mensen met een afstand 
tot de arbeidsmarkt het kind van de rekening zijn. 

 
 
  



Roept het VNG congres op om er bij het nieuwe Kabinet en de Tweede Kamer op aan te 
dringen: 

• Om het extra geld dat wordt vrijgemaakt voor gemeenten om Sociale
Ontwikkelbedrijven beter te organiseren, te oormerken voor de huidige Sociale
Werkplaatsen zodat zij zich verder kunnen ontwikkelen tot Sociale
Ontwikkelbedrijven (met behoud van  infrastructuur en kennis om mensen met een
afstand tot de arbeidsmarkt zover als dat mogelijk is te begeleiden naar de reguliere
arbeidsmarkt). Daarmee blijft de mogelijkheid overeind van een beschutte
werkomgeving voor die mensen die écht niet door kunnen stromen naar de reguliere
arbeidsmarkt.

• Om met onmiddellijke ingang er zorg voor te dragen dat de huidige infrastructuur van
de Sociale Werkplaatsen niet meer verder afgebouwd mag worden.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens het College van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Valkenburg a/d 
Geul, 

Burgemeester Daan Prevoo  Wethouder Niels Dauven 

Wethouder Jef Kleijnen  Wethouder Kevin Rouwette 

Wethouder Wim Weerts 



 

 

Motie Schagen c.s.: Verlichten van netcongestie door inzet op lokale energiehubs 

 

De VNG vergadering, bijeen op 26 juni 2024, gehoord de beraadslaging, constaterende dat:  

- Ondanks de inspanningen door gemeente en netbeheerders het onvoldoende lukt om te 

voorkomen dat netcongestie een steeds groter probleem wordt. 

- De netcongestieproblematiek een enorme impact heeft en een steeds zwaardere wissel trekt 

op het besturen van gemeenten: woningen, bedrijven, maatschappelijke voorzieningen en 

duurzame energieprojecten kunnen steeds vaker niet meer worden aangesloten op het 

elektriciteitsnet en komen dus op een wachtlijst. 

- Er hard wordt gewerkt aan verzwaring van het stroomnet maar dat verzwaring ook tijd en 

middelen kost. Dit kan als gevolg hebben dat lokale en regionale ontwikkelingen en 

verduurzaming stilvallen in gebieden die nu of later aan de beurt zijn voor verzwaring. 

- De omvang van uitdagingen op het gebied van energie-infra zeer groot zijn, en dat daarmee 

het takenpakket dat bij gemeenten terecht komt significant is.  

- (Technologische) ontwikkelingen op het gebied van energiehubs en slim uitwisselen van 

energie elkaar snel opvolgen, echter op veel plekken lopen gemeentes tegen dezelfde 

knelpunten onder andere in wet- en regelgeving aan.  

- De G40 een routekaart heeft opgesteld met concrete aanbevelingen over wat er nodig is 

zodat lokale overheden de regierol kunnen pakken op dit thema. 

- De nieuwe Energiewet, onder voorwaarde besluit Eerste Kamer, ervoor moet zorgen dat er 

mogelijkheden komen om het volle stroomnet flexibel te gebruiken en veilig gegevens uit te 

wisselen tussen netbeheerders, energieleveranciers en klanten.  

 

Van mening dat:  

  

- Alle lagen van de overheid een verantwoordelijkheid hebben om te zorgen voor 

betaalbaarheid en beschikbaarheid van energie, slim gebruik van het net en robuustheid van 

het energiesysteem. 

- Om het probleem van netcongestie op te lossen, zowel conventionele als onconventionele 

oplossingen moeten worden aangegrepen. 

- Energiehubs een belangrijke bijdrage kunnen leveren aan het slimmer benutten van het net, 

maar de randvoorwaarden daarvoor nog niet overal goed zijn ingeregeld. 

- Het moet worden voorkomen dat gemeentes los van elkaar het wiel opnieuw proberen uit te 

vinden op dit gebied. 

- De G40 routekaart een goede aanzet is om slimme oplossingen en lokale energiehubs een 

steun in de rug te geven (zie bijlage).  

- Het van belang is om een realistisch beeld te hebben hoe deze opgave door gemeentes 

bemenst, betaald en georganiseerd moet worden.  

- De VNG een belangrijke schakel is tussen gemeentes en de rijksoverheid.  

 

Verzoekt het bestuur van VNG om:  

 

- Een visie te ontwikkelen over de rol van gemeentes bij het realiseren energiehubs en andere 

innovatieve oplossingen, in de geest van de routekaart van de G40. 

- Deze visie mee te nemen de lobbyactiviteiten richting de rijksoverheid. 

- De hiervoor benodigde wet- en regelgeving onder de aandacht te brengen bij de 

rijksoverheid. 

- Aan te dringen dat netbeheerders door het rijk worden opgedragen proactief netcodes toe te 

passen en bedrijven en gemeenten voor te lichten gebruik te maken van deze maatregelen. 

- Verruim mogelijkheden voor netbeheerders om systeembatterijen te plaatsen op alle 

netvlakken, zodat overmatige transportbewegingen worden voorkomen.  

- Gemeentes te ondersteunen in de praktijk in de vorm van kennisdeling. 



- Gemeentes te betrekken in de onderhandelingen met de rijksoverheid over de manier waarop

middelen voor klimaat en- infrataken vrij gemaakt worden voor de periode na 2025.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Ondertekening 

Namens gemeente: 

- Schagen Wethouder Simco Kruijer 

- Hollands Kroon Wethouder Robert Leever 

- Dijk & Waard Wethouder John Does 

- Velsen Wethouder Jeroen Verwoort 

- Melissa Oosterbroek – Raadslid gemeente Haarlem

Burgemeester en wethouders van de gemeente Schagen, 

Mevrouw M.J.P. van Kampen-Nouwen 
gemeentesecretaris  burgemeester 

Deze motie wordt ondersteund door de gemeente: 

- Kerkrade

- Meierijstad

- Venray



Motie van gemeente Roerdalen 
Financiële tegemoetkoming bij uitbreiding woonwagenstandplaatsen met opstallen 
Algemene Ledenvergadering van de VNG op 26 juni 2024 

Aanleiding: 
• In 1999 de Woonwagenwet is ingetrokken en het woonwagenbeleid werd

gedecentraliseerd;

• Gemeenten hebben de verplichting om haar beleid in overeenstemming te brengen met
de mensenrechtelijke kaders die in het landelijke Beleidskader Woonwagen- en
standplaatsenbeleid zijn vastgelegd;

• Gemeenten moeten het beleid voor woonwagens en standplaatsen vast stellen als
onderdeel van het volkshuisvestingsbeleid;

• Het wonen in een woonwagen op een standplaats in familieverband is een beschermde
woonvorm en de overheid dient deze woonvorm voldoende te faciliteren;

• Corporaties voorzien in de huisvesting van woonwagenbewoners voor zover deze tot de
doelgroep behoren;

overwegende, dat: 
• Het realiseren van een nieuwe standplaats met een sociale huurwoonwagen(woning)

een dure woonvorm is;

• Woningcorporaties de extra investeringskosten ten opzichte van de realisatie van sociale
huurwoningen niet alleen kunnen en willen dragen;

• Gemeenten niet voldoende middelen hebben om de extra investeringskosten alleen te
kunnen en willen dragen;

• De extra investeringskosten ook niet gezamenlijk door de woningcoöperaties en
gemeenten gedragen kunnen en willen worden;

• Woonwagenbewoners hier de dupe van dreigen te worden, doordat woningcoöperaties
en gemeenten omwille van financiële tekortkomingen niet tegemoet kunnen komen aan
de realisatie van nieuwe woonwagenstandplaatsen;

Oproep aan het VNG-bestuur: 
• Samen met het Rijk te zoeken naar een oplossing om gemeenten financieel tegemoet te

komen in het investeringstekort dat ontstaat bij de realisatie van nieuwe
woonwagenstandplaatsen met opstallen;

• De leden van de VNG te informeren over de uitkomsten van een mogelijke oplossing.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Burgemeester de Boer-Beerta  Wethouder Slangen 







 

 
  

  

 

 

 

 

MOTIE SLAPPE BODEM STERKE SAMENWERKING  

Aan: de Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG), in 
vergadering bijeen op 26 juni 2024.  

Constaterende dat: 

o Bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek binnen Nederland belangrijke en 
urgente thema’s zijn, die leiden tot hoge maatschappelijke kosten, sociaal-maatschappelijke en 
economische problematiek. Steeds meer gemeenten krijgen te maken met deze problematiek, 
zowel in het landelijk gebied als in het bebouwd gebied;  

o De uitdagingen die horen bij bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek ook 
consequenties hebben voor  klimaatadaptatie, de transitie binnen de landbouw, de vitaliteit van 
het landelijk gebied en de woningbouwopgave;  

o De uitdagingen de komende jaren groter zullen worden gezien de gevolgen van 
klimaatverandering, waaronder de zeespiegelstijging en toename van extremen in neerslag en 
droge periodes.  

o Het  van belang is om kennis en innovatieve methoden te ontwikkelen en te benutten om 
hierop in te spelen;  

o De druk op het bodem- en watersysteem door de woningbouwopgave groter wordt, in het 
bijzonder de zettingsgevoeligheid van de bodem en funderingsproblematiek heeft implicaties 
voor het behoud, verduurzaming en de kwaliteit van de bestaande woningvoorraad als voor 
nieuwbouw;  

o Beperking van bodemdaling in de Nederlandse veenweidegebieden bijdraagt aan een 
vermindering van uitstoot van broeikasgassen; 

o De funderingsproblematiek kan circa 425.000 woningen raken en groeien naar een schade van 
54 miljard euro voor eigenaren. Met het oog op de oplopende kosten het van belang is dat dit 
thema prioriteit krijgt. 

Overwegende dat: 

o Gevolgen van bodemdaling, waterbeheersing en funderingsproblematiek in de toekomst voor 
steeds meer gemeenten relevante thema’s zullen worden; 

o De thematiek op nationaal niveau raakt aan verschillende departementen, beleidsterreinen en 
programma’s;  

o Er binnen het Platform Slappe Bodem en het Kenniscentrum Bodemdaling en Funderingen veel 
expertise en kennis is over deze thema’s;  
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o Er landelijk ingezet wordt op bodem- en water sturend bij (plan)ontwikkelingen en uitwerking
van het advies van de Raad voor Leefomgeving en Infrastructuur (RLI) ‘Goed gefundeerd’ uit
2024;

o De VNG de Nederlandse Gemeenten vertegenwoordigt en een groot aantal daarvan te maken
heeft met deze problematiek.

Roept VNG bestuur op om: 

o De onderwerpen bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek binnen de VNG
een plek te geven gezien de uitdagingen zullen toenemen en steeds meer gemeenten met deze
thematiek te maken krijgen;

o Vanuit de VNG het belang van de aanpak van bodemdaling, (grond)waterbeheer,
funderingsproblematiek uit te dragen ook vanwege de grote maatschappelijke impact en
implicaties voor andere ontwikkelingen zoals klimaatadaptatie, vitaliteit van gebieden, behoud
en ontwikkeling van de woningvoorraad , bodem- en watersturend e.d.;

o Bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek in de volle breedte te beleggen in
één van de VNG commissies en daar frequent te agenderen. Bij bespreking van deze
onderwerpen zoveel mogelijk de verbinding te leggen met de gemeentelijke leden van het
Platform Slappe bodem door bijvoorbeeld de voorzitter te vragen aan te sluiten in de
commissie;

o De thema’s bodemdaling, (grond)waterbeheer en funderingsproblematiek en de benodigde
ontwikkeling van kennis en innovatie bij de Rijksoverheid onverminderd onder de aandacht te
blijven brengen met inachtneming van het feit dat deze thematiek ook substantiële kosten voor
gemeenten zich meebrengt;

o Te vragen om een integrale benadering binnen de Rijksoverheid voor deze thematiek omdat de
aanpak anders teveel versnipperd blijft.

En gaat over tot de orde van de dag. 

De wethouder  De burgemeester 

drs M. (Michel) Klijmij- van der Laan mr drs P. (Pieter) Verhoeve 
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De motie wordt gesteund door:  

o Gemeente Heerenveen 

o Gemeente Waddinxveen 

o Gemeente Zaanstad 

o Gemeente Krimpenerwaard 

o Gemeente Almere  

o Gemeente Weststellingwerf 

 



 
  

  

 

 

 
MOTIE KNELPUNTEN NIEUWKOMERSONDERWIJS  
 
Aan: de Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG), in 
vergadering bijeen op 26 juni 2024.  
 
Constaterende dat:  

o Gemeenten geconfronteerd worden met meerdere urgente knelpunten rond het 
Nieuwkomersonderwijs als gevolg van een onvoorziene exponentiële groei van leerlingen; 

o Er beheersproblemen ontstaan als gevolg van onvoorspelbare en volatiele 
nieuwkomersinstroom; 

o  Aanvullende bekostiging vanuit het rijk ontbreekt voor de onvoorziene onderwijshuisvesting van 
de Internationale Schakelklassen (ISK); 

o  Aanvullende bekostiging vanuit het rijk ontbreekt voor extra taalondersteuning in het Primair 
Onderwijs (PO). 

o  Onvoldoende beheersing van de Nederlandse taal de doorstroom bemoeilijkt naar regulier 
onderwijs zowel voor PO als ISK. 

 
Overwegende dat:   

o Er grote impact op onderwijshuisvesting wordt voorzien, mede als gevolg van continue 
verschuivingen van opleverdata in de COA keten en voortdurende verplaatsing van 
Alleenstaande Minderjarige Vreemdelingen (AMV’ers) door het land; 

o Ook de groep Oekraïense leerlingen nog altijd groot is en een eigen dynamiek kent, los van 
COA;  

o Extra en onvoorziene investeringen voor ISK onderwijshuisvesting benodigd zijn voor ISK 
gemeenten, die nog jarenlang drukken op de gemeentelijke kapitaallasten en concurreren met de 
enorme onderwijshuisvestingsopgave (IHP) waar gemeenten mee te maken hebben zonder dat 
hier sprake is van een regionale/centrumgemeentetaak 

o Er afgeleide kosten gemaakt zullen moeten worden doorgemeenten voor de inzet van 
regiocoördinatie en op diverse aanpalende beleidsdomeinen zoals bijv. leerlingenvervoer, 
openbare orde& veiligheid.  

o Een relatief grote groep nieuwkomersleerlingen (onterecht) niet op het juiste VO niveau 
terechtkomt door taalachterstand; 

o Problemen zullen toenemen voor ontvangende doorstroomscholen, die geen rijks bekostiging 
ontvangen voor extra taalondersteuning voor deze doorstroomleerlingen; 

o Er een toenemend risico ontstaat op meer thuiszitters en voortijdige schoolverlaters; 
o Het OM en leerplicht geen adequaat antwoord hebben op het grote verzuim onder de 

nieuwkomerspopulatie, hetgeen tot additionele maatschappelijke risico’s en o.a. belasting van 
jeugdzorg leidt; 

o Het Rijk versnippert werkt en vooral regie lijkt te voeren op voldoende opvangplekken, zonder 
adequaat regie te voeren op de wettelijke verplichting onderwijs te geven aan leerplichtige 
kinderen; 

o Het Nieuwkomersonderwijs vastloopt als er op korte termijn geen concrete acties worden 
ondernomen;  

o Het risico op een verloren generatie ontstaat met alle maatschappelijke problemen die daaruit 
voort zullen vloeien. 

 
Roept het VNG-bestuur op:   

o om zo spoedig mogelijk in gesprek te gaan met de gezamenlijk verantwoordelijke ministeries en 
hen op te roepen om concreet zorg te dragen voor: 

 meer (boven)regionale regie vanuit OCW en J&V op het vraagstuk van 
nieuwkomersonderwijs, zowel PO als VO niveau (ISK’s); ; 

 concrete oplossingen op acute financiële en inhoudelijke knelpunten rond ISK-onderwijs 
zoals onderwijshuisvesting, regio coördinatie, leerlingenvervoer, leerplicht, doorstroom 
en COA op de korte termijn te realiseren, zodat e.e.a. toekomstbestendiger is ingericht 
en voor het voorkomen van de groei van thuiszitters, voortijdige schoolverlaters en het 
“verdwijnen” van AMV’ers 
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En gaat over tot de orde van de dag. 

Ondertekening indiener(s) 

Colleges van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Gouda en Krimpenerwaard, 

de burgemeester van Gouda wethouder onderwijs 

mr drs P. Verhoeve mr. T. Van Vugt MSc 

de loco-burgemeester van Krimpenerwaard 

P.J. S. van der Hek 

Ondersteuners motie: 
Alphen aan den Rijn 
Hillegom 
Katwijk 
Leiden 
Lisse 
Teylingen 
Zuidplas 





Het college van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Goirle

De burgemeester van Goirle,

Mark van Stappershoef

Wethouder Wonen van Goirle
Liselotte Franssen



Motie VNG-Congres 26 juni 2024 

Gemeente:   De Fryske Marren 
Titel:      Bingo als sociaal-maatschappelijke activiteit 
Datum indiening: 12 juni 2024 

Aanleiding 
Veel verenigingen, bijvoorbeeld sportverenigingen, dorps- en wijkverenigingen, seniorenbonden 
organiseren incidenteel bingo-middagen en -avonden.  
Een aantal jaren geleden is er door een wijziging van de Alcoholwet een verbod gekomen op het 
organiseren van een bingo in een lokaliteit waarop een alcoholwet-vergunning van toepassing is. 
Gemeenten zijn formeel verplicht te handhaven op de naleving van de Alcoholwet. Maar ook andere 
instanties kunnen controleren en handhavend optreden. 
Hierdoor zijn de bingo-bijeenkomsten in vele dorpen en wijken in de praktijk onmogelijk geworden. 

Overwegende dat: 
-  voor veel verenigingen en andere maatschappelijke verbanden een (incidentele) bingo-middag of -avond

een verbindende activiteit is.
-  de Alcoholwet een door velen gewaardeerde activiteit, die in de lokale samenleving een mooie functie

heeft,  onmogelijk maakt. Zie ook het de bijgevoegde recente brief van de provinciale verenigingen van
dorpshuizen en kleine dorpen.

-  veel verenigingen hun gemeentebestuur vragen of hier niet een oplossing voor kan komen.
-  gemeentebesturen het niet-naleven van landelijke regels niet kunnen en willen gedogen.
-  gemeenten met de wetgever vinden dat commercieel of bedrijfsmatig georganiseerde bingo’s op grond

van de Alcoholwet niet mogelijk zouden moeten zijn.

Roept het VNG-bestuur op om: 
-  er alles aan te doen om te zorgen dat de bingo’s* georganiseerd door een sociaal-maatschappelijke

vereniging of organisatie mogelijk  blijven ook als ze worden gehouden in een lokaliteit waarop de
Alcoholwet van toepassing is.

Fred Veenstra 
burgemeester De Fryske Marren 

Ondersteund door: 
Sybrand Buma, burgemeester Leeuwarden  
Oebele Brouwer, burgemeester Achtkarspelen 
Leo Pieter Stoel, burgemeester Ameland 
Klaas Agricola, burgemeester Dantumadiel 
Ina Sjerps, burgemeester Harlingen 
Avine Fokkens, burgemeester Heerenveen 



Ondersteund door (vervolg): 
Johannes Kramer, burgemeester Noardeast-Fryslân  
Jack Werkman, burgemeester Ooststellingwerf 
Andries Bouwman, burgemeester Opsterland  
Ineke van Gent, burgemeester Schiermonnikoog 
Jan Rijpstra, burgemeester Smallingerland 
Jannewietske de Vries, burgemeester Súdwest Fryslân  
Jeroen Gebben, burgemeester Tytsjerksteradiel 
Roel Cazemier, burgemeester Terschelling 
Michiel Schrier, burgemeester Vlieland 
Marga Waanders, burgemeester Waadhoeke 
André van de Nadort, burgemeester Weststellingwerf 
 
     
* of een ander kansspel in de zin van artikel 7d van de Wet op de Kansspelen 
 
 
Bijlage: brief d.d. 11 juni van de provinciale en landelijke verenigingen voor kleine kernen en dorpshuizen  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 



MOTIE Warmtetransitie: alleen als het betaalbaar is!

Inleiding

Betaalbaarheid in de energietransitie is een onderwerp dat sinds het sluiten van het Klimaatakkoord (bijna dagelijks) 

de aandacht heeft. Er verschijnen ook regelmatig berichten in de media over de betaalbaarheid van warmtenetten die 

onvolledig of zelfs onjuist zijn. Het echte verhaal komt meestal niet op tafel. Dit leidt tot minder vertrouwen van 

bewoners in de warmtetransitie en warmtenetten in het bijzonder. 

Ondertussen willen gemeenten meer duidelijkheid kunnen bieden aan bewoners. We zien dat het draagvlak voor de 

warmtetransitie en warmtenetten aan het dalen is. Dat is onwenselijk want op deze manier lopen we in die 

gemeenten waar wat van toepassing is de kansen voor collectieve warmte mis, wordt er onnodig een zwaarder appèl 

op netverzwaring gedaan vanwege het elektrificeren van de warmtevraag en nemen de maatschappelijke kosten 

onevenredig toe. Berekeningen van energierekeningen zijn nodeloos ingewikkeld vooral door inzet van veel 

theoretische informatie.

Gelukkig wordt er landelijk hard gewerkt aan kaders voor betaalbaarheid, analysemodellen ed. Als gemeenten 

spreken we onze steun uit aan alle VNG-werkgroepen die hierin actief zijn. 

Om duidelijkheid te kunnen geven aan onze inwoners willen we zo concreet mogelijk zijn en ons hard  maken voor een 

eenvoudig te begrijpen omschrijving van betaalbaarheid en bevorderen dat er  instrumenten ontwikkeld worden 

zodat inwoners eenduidige berekeningen kunnen maken. Daarnaast is het van belang om goede voorbeelden van 

gemeenten onderling te delen.  

Daarnaast hebben we te maken met een uitspraak van de Tweede Kamer (amendement Erkens) om betaalbaarheid 

voor elk huishouden te waarborgen. Los van de mogelijke financiële consequenties voor het Rijk, vraagt dit een 

diepgaande studie op de te hanteren definitie en afbakening van begrippen.

Constaterende dat:

 Er nationale doelstellingen en afspraken zijn gemaakt inzake de warmtetransitie, waarbij het Rijk wil dat er 

500.000 woningen op een warmtenet en 1,5 miljoen woningen op (hybride) warmtepompen aangesloten 

worden voor 2030.

 De afspraken in het Klimaatakkoord op het gebied van betaalbaarheid nog niet zijn nagekomen, het 

instrumentarium nog volop in ontwikkeling is, maar nog steeds niet op orde. 

 Doelstellingen alleen bereikt kunnen worden als de randvoorwaarden door het Rijk tijdig ingevuld worden.

 Een alternatief met de laagste maatschappelijke kosten niet betekent dat het voor de bewoners betaalbaar is 

en ze er financieel niet op achteruit gaan.

 Er van gemeenten verwacht wordt dat zij bij het inzetten van de aanwijsbevoegdheid conform de Wgiw 

gemotiveerd onderbouwen dat het alternatief voor aardgas betaalbaar is.

 Het begrip “betaalbaarheid” nog steeds niet helder is, waarbij gelet op de impact op de portemonnee van 

bewoners die onduidelijkheid niet gewenst is.

 De media de onbetaalbaarheid van de warmtetransitie benadrukt en het wantrouwen bij onze inwoners 

hierdoor verder vergroot.

 Door de voortdurende onduidelijkheid over betaalbaarheid het kunnen doen van een aanbod om aardgasvrij 

te worden dat door inwoners als interessant wordt gezien onder druk komt te staan  en de warmtetransitie 

daardoor stagneert.



Overwegende dat

 Het Rijk op meerdere fronten werkt aan de betaalbaarheid en hier stappen in zet zoals het waarborgfonds,

WIS, nationale deelneming. De verwachting is dat dit de betaalbaarheid ten goede komt, maar het erg

versnipperd en nog niet voldoende is.

 Betaalbaarheid voor bewoners essentieel is om vertrouwen in de warmtetransitie te krijgen en  de overstap

naar aardgasvrij te maken en ruimhartige ondersteuning uiteindelijk over de tijd gezien tot lagere nationale

kosten leidt.

 Verdere uitwerking, uniformering en duidelijkheid van wat onder betaalbaarheid wordt verstaan noodzakelijk

is om verder te kunnen werken aan de uitvoering van de warmtetransitie en gemeenten pas een

warmteprogramma kunnen opstellen en de Wgiw kunnen inzetten als de betaalbaarheid is geborgd.

 Gemeenten deze uniformering en duidelijkheid nodig hebben in de communicatie richting hun bewoners.

 Woningeigenaren hierdoor nu vooral kiezen voor individuele gebouwoplossingen, waardoor de haalbaarheid

en betaalbaarheid van collectieve oplossingen (warmtenetten) verder onder druk komt te staan en het

netcongestieprobleem groter wordt.

 Hierdoor gaan we de gezamenlijke doelstelling voor 2030 niet halen.

Verzoekt het bestuur

 Bij EZK en BZK erop aan te dringen om voor het einde van het jaar tot een gezamenlijke definitie en uniforme

uitlegbaarheid van betaalbaarheid te komen. Dit is nodig om een warmteprogramma te kunnen opstellen en

de aanwijsbevoegdheid in te zetten. Ook is dit van belang voor een heldere communicatie richting onze

inwoners.

 Daarbij de bewoner centraal te stellen; voor hen moet helder en begrijpelijk zijn waar zij aan toe zijn bij de

overstap naar aardgasvrij, zodat we dit helder kunnen uitdragen naar onze inwoners.

 In overleg te treden met de Minister om betaalbaarheid voor (collectieve) oplossingen voor aardgasvrij

dringend te organiseren.

Indiener: gemeente Deventer

Datum: 13 juni 2024

J. van Essen R.C. König

wethouder Energie, Duurzaamheid en Milieu burgemeester 



Ondersteuning of mede indiening: gemeenten Nijmegen, Assen, Amersfoort, Amstelveen, Apeldoorn, Hengelo, 

Tilburg, Arnhem, Eindhoven, Groningen, Purmerend, Breda, Rotterdam, Zaanstad, Haarlem, Leiden, Almere, Pijnacker-

Nootdorp 



Mede ingediend door:
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Samenvatting en preadvies motie Gouda en Krimpenerwaard over Nieuwkomersonderwijs

Indienende gemeente(n):

Gouda en Krimpenerwaard

Ondersteunende gemeenten:

Gemeente Alphen aan den Rijn; Gemeente Hillegom; Gemeente Katwijk; Gemeente Leiden

Gemeente Lisse; Gemeente Teylingen; Gemeente Zuidplas

Status motie:

Definitief en ondertekend

Strekking van de motie:

Gemeenten worden geconfronteerd met meerdere urgente knelpunten bij het regelen van 

nieuwkomersonderwijs. Dit speelt met name bij de Internationale Schakelklassen (ISK) door een 

onvoorspelbare exponentiële groei van leerlingen. Er zijn extra en onvoorziene investeringen nodig 

voor ISK onderwijshuisvesting die nog jarenlang drukken op de gemeentelijke kapitaallasten en 

concurreren met de enorme onderwijshuisvestingsopgave (IHP). Terwijl er geen sprake is van een 

regionale gemeentetaak. Gemeenten betalen daarnaast afgeleide kosten voor de inzet van 

regiocoördinatie en op diverse aanpalende beleidsdomeinen zoals bijv. leerlingenvervoer en 

openbare orde& veiligheid.

De gemeenten roepen het VNG-bestuur op in gesprek te gaan met de verantwoordelijke ministers 

voor: Roept het VNG-bestuur op:

 meer (boven)regionale regie vanuit OCW en J&V op het vraagstuk van 

nieuwkomersonderwijs, zowel PO als VO niveau (ISK’s); ;

 concrete oplossingen op acute financiële en inhoudelijke knelpunten rond ISK-onderwijs 

zoals onderwijshuisvesting, regio coördinatie, leerlingenvervoer, leerplicht, doorstroom en 

COA op de korte termijn te realiseren, zodat e.e.a. toekomstbestendiger is ingericht en voor

het voorkomen van de groei van thuiszitters, voortijdige schoolverlaters en het “verdwijnen” 

van AMV’ers

Preadvies VNG-bestuur:

Overnemen

Toelichting bij het preadvies

We herkennen het probleem. Het nieuwkomersonderwijs geeft gemeenten een grote opgave om 

met het onderwijs te zorgen voor een passende en bereikbare locatie. Dit geldt met name voor de 

onderwijsvoorzieningen voor de AMV’ers (alleenstaande minderjarige vluchtelingen). Het gaat niet 

alleen om het regelen van een locatie, maar ook om de onzekerheid en onvoorspelbaarheid over 

het aantal leerlingen en de afstemming met omliggende gemeenten voor het delen van kosten.

AEF heeft voor de VNG een onderzoek uitgevoerd naar de kosten van het nieuwkomersonderwijs. 

In dit onderzoek blijkt ook de versnippering van regelgeving en SPUKS. De grote diversiteit aan 
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regelingen passen niet in de gemeentelijke praktijk en zorgen ervoor dat meerdere gemeenten 

geconfronteerd worden met hoge extra kosten. Wij zullen dit probleem aankaarten bij OCW. 

De motie onderstreept de lobby van de VNG bij OCW voor een eenvoudige, toereikende en 

integrale regeling voor het nieuwkomersonderwijs. De VNG neemt de aanbevelingen van de motie 

mee in de gesprekken met OCW en J&V en aanverwante verantwoordelijke ministeries.



Samenvatting en preadvies motie Verlichten van netcongestie door inzet op lokale energiehubs

Indienende gemeente(n): Schagen

Ondersteunende gemeenten: zie motie

Status motie: getekend.

Strekking van de motie:
Netcongestie heeft een toenemende impact op het besturen van gemeenten: woningen, bedrijven, 

maatschappelijke voorzieningen en duurzame energieprojecten kunnen steeds vaker niet meer 

worden aangesloten op het elektriciteitsnet en komen op een wachtlijst. De verschillende 

overheidslagen hebben een rol in het zorgen voor een betaalbaar, beschikbaar, slim inzetbaar en 

robuust energiesysteem. De motie verzoekt de VNG een visie te ontwikkelen over de rol van 

gemeenten bij het realiseren van energiehubs en andere innovatieve oplossingen. Deze visie mee 

te nemen in de lobby. De benodigde wet- en regelgeving onder de aandacht te brengen bij het rijk. 

Bij het rijk aan te dringen dat netbeheerders gebruik maken van de bevoegdheid om netcodes toe 

te passen en bedrijven en gemeenten voor te lichten gebruik te maken van deze maatregelen. 

Mogelijkheden voor netbeheerders om systeembatterijen te plaatsen te verruimen. Gemeenten te 

ondersteunen in de praktijk door kennisdeling. Gemeenten te betrekken in de onderhandelingen 

met het rijk over de middelen voor na 2025. 

Preadvies VNG-bestuur: overnemen

Toelichting bij het preadvies:

De VNG is met het rijk in gesprek over het NPE (nationaal plan energiesysteem). De in de motie 

aangedragen punten ondersteunen en leggen accenten op punten die de VNG zal meenemen in 

deze gesprekken met het rijk. De benodigde wet- en regelgeving is daar nadrukkelijk een onderdeel

van. De VNG zal de betrokkenheid bestuurlijk en ambtelijk ten behoeve van deze gesprekken 

inrichten.



Samenvatting en preadvies motie Warmtetransitie: alleen als het betaalbaar is!

Indienende gemeente(n): Deventer

Ondersteunende gemeenten: zie motie.

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie:

Betaalbaarheid van de warmtetransitie is al sinds het sluiten van het klimaatakkoord een 

gespreksonderwerp tussen gemeenten en het Rijk. Ondanks het feit dat er verschillende 

(financiële) instrumenten zijn ontwikkeld constateren de indieners dat dit nog steeds niet genoeg is 

en dat het nog steeds ontbreekt aan een eenduidige definitie om gezamenlijk te bepalen wat we 

onder betaalbaarheid verstaan. Willen gemeenten hun regierol in de warmtetransitie kunnen 

invullen dan is het essentieel dat de betaalbaarheid goed wordt geregeld. Zeker wanneer de Wet 

gemeentelijke instrumenten warmtetransitie (Wgiw) in werking is getreden (medio 2025) en 

gemeenten in hun besluitvorming ook moeten kunnen onderbouwen dat de betaalbaarheid voor 

gebouweigenaren is geborgd. Zonder duidelijke en voor inwoners uitlegbare definitie en een 

ruimhartig financieel instrumentarium om dit te organiseren winnen we het draagvlak en vertrouwen

van inwoners in de warmtetransitie niet terug. Deze motie roept het VNG-bestuur op om er bij het 

rijk op aan te dringen om voor het einde van het jaar tot een gezamenlijke definitie en uniforme 

uitlegbaarheid van betaalbaarheid te komen waarbij inwoners centraal staan. Tot slot roept de 

motie het bestuur op in overleg met de minister te treden en erop aan te dringen de betaalbaarheid 

voor (collectieve) oplossingen voor aardgasvrij te organiseren.

Preadvies VNG-bestuur: Overnemen. 

Toelichting bij het preadvies

VNG voert wekelijks gesprekken met het rijk over o.a. het verbeteren van de betaalbaarheid. Zowel

wat betreft de definitie van betaalbaarheid als de vraag hoe dit te organiseren. Een duidelijk 

uitlegbare definitie en ruimhartige ondersteuning van gebouweigenaren zorgt op de lange termijn 

voor lagere nationale kosten van de warmtetransitie. Deze motie biedt het bestuur steun in de 

gesprekken met het rijk.
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Samenvatting en preadvies motie Gennep “Heroverweging en Aanpassing van de Verwijsindex 

Risicojongeren (VIR)”

Indienende gemeente: Gennep

Strekking van de motie
In de motie wordt de VNG verzocht in gesprek te gaan met de Rijksoverheid om het besluit tot 

afschaffing van de VIR te heroverwegen.  De motie stelt te willen onderzoeken hoe de VIR op basis

van de huidige wetgeving en de verbeterplannen van de gebruikersgroepen aangepast kan worden 

tot een samenwerkingssysteem, met als doel:   

a. Het creëren van draagvlak onder regio’s en gemeenten.  

b. Het geven van een stem aan ouders en jongeren in het samenwerkingssysteem.   

c. Het mogelijk maken dat er samenwerking tot stand kan komen met het gezin en de hulpverleners

in plaats van alleen over het gezin.  

Preadvies VNG-bestuur: ontraden

Toelichting

Gemeenten zijn volgens de Jeugdwet verplicht het gebruik van de VIR te bevorderen. In lijn met 

een door de Tweede Kamer aangenomen motie gaat het demissionair kabinet deze wettelijke 

verplichting schrappen. Mede omdat het draagvlak voor dit digitale instrument onder veel 

gemeenten ontbreekt. Dit blijkt ook uit diverse bestuurlijke consultaties die de VNG heeft 

uitgevoerd. De VNG ziet daarom af van een lobby richting het rijk over een reeds door de Tweede 

Kamer aangenomen motie waarvan bekend is dat het demissionair kabinet die wil blijven 

uitvoeren. Wel is er tussen gemeenten overeenstemming dat er effectieve manieren moeten 

worden ontwikkeld voor professionals om zorgen te delen. Hiervoor zullen we ons ook inzetten in 

gesprekken met het rijk. 



Samenvatting en preadvies motie Uitvoering soortenmanagementplannen (SMP)

Indienende gemeente(n): Gulpen-Wittem

Ondersteunende gemeenten: Valkenburg aan de Geul, Eijsden-Margraten, Meerssen, Vaals

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie: Gemeenten hebben een belangrijke rol wanneer het gaat om het 
realiseren van oplossingen voor natuurvriendelijk isoleren. Zonder de inzet van gemeenten komt de
isolatie grotendeels stil te liggen. Deze motie roept het VNG-bestuur op om in gesprek te gaan met 
het Kabinet op een 6-tal punten waaronder het creëren van duidelijkheid voor het te voeren 
(gemeente)beleid, slagvaardige sturing en ondersteuning vanuit de provincie, te onderzoeken of er 
nog nieuwe denkrichtingen zijn om de uitvoerbaarheid te verbeteren, de financiele middelen te 
verhogen voor SMP’s en compenserende maatregelen, te zorgen voor handelingsperspectief voor 
gemeenten en gemeenten in staat te stellen al met de pre-smp aan de slag te gaan.  

Preadvies VNG-bestuur: Overnemen. 

Toelichting bij het preadvies
VNG voert wekelijks gesprekken met het rijk en IPO over o.a. het verbeteren van 
handelingsperspectief en verbeterde regeling voor SMP’s en verblijfplaatsen. Deze motie biedt het 
bestuur hierin steun.



Samenvatting en preadvies motie Asielzoekers aan het werk

Indienende gemeente(n): Kampen

Ondersteunende gemeenten: volgen nog

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie

In 2023 is de 24-weken-eis komen te vervallen: asielzoekers mogen langer dan 24 weken per jaar 

werken, mits hun asielaanvraag minstens 6 maanden in behandeling is en de werkgever een 

tewerkstellingsvergunning (TWV) heeft. 

Activering is goed voor het welzijn van nieuwkomers, vroegtijdige participatie via betaald werk 

draagt bij aan (het tempo van) integratie en meedoen heeft een positief effect op inburgering.

In de praktijk zijn er echter nog belemmeringen om asielzoekers te laten werken. Dit zijn meerdere 

factoren, van aanvragen VOG tot de lange wachttijden in de BRP-straten. 

Gezien de huidige arbeidsmarktkrapte is het zonde om geen gebruik te maken van de talenten 

onder asielzoekers. Het hoofdlijnenakkoord 2024-2028 van PVV, VVD, NSC en BBB spreekt zich 

niet uit over asielzoekers en werken. Daarom dient gemeente Kampen deze motie in en roept de 

VNG op om;

 In samenwerking met ketenpartners zoals COA, het UWV en werkgeversorganisaties met het 

nieuwe kabinet in gesprek te gaan over het creëren van de juiste kaders en randvoorwaarden 

om begeleiding en ondersteuning naar betaald werk onder asielzoekers te stimuleren;

 De benodigde financiële middelen daarvoor beschikbaar te laten stellen;

 Daarbij te verkennen wat dat betekent voor de rol van gemeenten;

 In te zetten op het snel oplossen van belemmeringen om asielzoekers aan het werk te krijgen 

en houden

Preadvies VNG-bestuur: Overnemen

Toelichting bij het preadvies

We zien kansen in het vergroten van de arbeidsparticipatie van asielzoekers. Betaald werk kan

 bijdragen aan hun zelfredzaamheid, welzijn en integratie. Tegelijkertijd leveren werkende

 asielzoekers een bijdrage aan het oplossen van tekorten op de arbeidsmarkt. Vanuit deze visie

 is de VNG reeds gestart met een verkenning op dit gebied. Samen met onder andere het UWV en

COA brengen we knelpunten nader in kaart en inventariseren we hoe de toeleiding van

asielzoekers naar werk vormgegeven zou kunnen worden. Welke rol gemeenten daarin kunnen

spelen is onderdeel van die verkenning en wordt afgestemd met de betrokken VNG-commissies.

We beschouwen deze motie als een steun in de rug voor de inzet die wij op dit thema plegen.



Samenvatting en preadvies motie Eerlijke eigen bijdrage Wmo

Indienende gemeente(n): Rheden

Ondersteunende gemeenten:

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie:

Het VNG bestuur wordt opgeroepen om bij het komende kabinet:

1. Het wetsvoorstel 'Wet vervanging abonnementstarief WMO 2015' te waarborgen

2. Aan te dringen dat het wetsvoorstel geen negatieve financiële consequenties heeft voor de 

gemeenten / er geen uitnamen uit het gemeentefonds wordt gedaan

3. Aan te dringen dat de maximale hoogte van de eigen bijdrage vanuit de Wmo gelijk wordt 

gesteld met die voor mensen die Wlz zorg thuis ontvangen.

Preadvies VNG-bestuur: ontraden

Toelichting bij het preadvies

Ad 1. We hoeven niet nu een oproep te doen aan het nu komende kabinet om in het wetsvoorstel 'Wet 

afschaffingabonnementstarief WMO 2015' te waarborgen dat mensen voor ondersteuning/hulp een 

inkomensafhankelijke bijdrage betalen. Het wetsvoorstel ligt nu bij de Raad van State en gaat begin 

september naar de Tweede Kamer. Er zijn op dit moment geen signalen dat een volgend kabinet het 

wetsvoorstel gaat intrekken. 

Ad 2.Het heeft geen zin om er op te blijven aandringen dat er geen uitname uit het Gemeentefonds 

gedaan wordt van 225 miljoen euro per 2026, c.q. het wetsvoorstel gemeenten geen geld mag kosten. 

De VNG heeft zich hiervoor sterk ingezet, maar tot op heden zijn de gesprekken hierover vruchteloos. 

De minister van VWS heeft dit bedrag al geruime tijd ingeboekt en VWS is er van overtuigd dat hun 

berekeningen kloppen en gemeenten minimaal 225 miljoen euro minder aan Wmo kosten zullen 

hebben (hogere inkomens gaan uitstromen en er komt minder instroom) per 2026. Er komt een monitor

om het effect per 2026 te volgen. Ook al hebben wij bedenkingen bij het voorstel, het maakt wel een 

einde aan het abonnementstarief en dat willen gemeenten al sinds het werd ingevoerd in 2019. Door 

als VNG teveel kritiek te uiten, kan het hele wetsvoorstel in gevaar komen en dat willen we niet.

Kortom, het heeft geen zin om op dit punt opnieuw het gesprek met het rijk aan te gaan en onze inzet 

zou zelfs het wetsvoorstel in gevaar kunnen brengen. 

3. De VNG zou opnieuw de oproep kunnen doen om het verschil in hoogte van de eigen bijdrage voor 

de Wmo en de Wlz minder groot te maken (en daarmee ook de overgang Wmo naar de Wlz). Maar tot 

op heden staat het kabinet en het ministerie hier niet voor open (dat zou ertoe kunnen leiden dat de 

Wmo eigen bijdrage omhoog gaat voor alle inkomenscategorieën). Zie verder argumentatie bij punt 2.



Samenvatting en preadvies motie ‘’Een adequate en reële financiering van jeugdhulp’’

Indienende gemeente(n): Ridderkerk

Ondersteunende gemeenten: zie motie

Status motie: getekend.

Strekking van de motie:

Verzoekt het VNG-bestuur:

1. Er bij het Rijk op aan te dringen dat artikel 108 van de Gemeentewet in acht wordt genomen,

hetgeen betekent dat gemeenten een vergoeding van het Rijk ontvangen die in verhouding

staat tot de uitvoeringskosten jeugdhulp. Hier ook het financieringsstelsel van Jeugd op aan te

passen waarbij de risico’s niet alleen bij gemeenten liggen.

2. Gezien de steeds verder stijgende kosten voor de jeugdhulp de besparing van 1 miljard euro

per 2026 als niet reëel aan te merken. Dit onderbouwd vanuit de gemeentelijke praktijk voor te

leggen aan de deskundigencommissie en op basis van de uitspraak van de commissie zich in

te spannen om met het Rijk te komen tot realistische budgetten voor de uitvoering van de

Jeugdwet conform artikel 108 lid 3 Gemeentewet.

3. Het Rijk met spoed te verzoeken om duidelijke, rechtvaardige en toekomstbestendige

financiële- en juridische kaders voor de uitvoering van de Jeugdwet (reikwijdte), en daarbij

oog te hebben voor:

- De kracht van de nabijheid van gemeenten en voldoende investeringsruimte op het

gebied van o.a. gezondheid, welzijn en onderwijs;

De bestaanszekerheid voor onze burgers;

De noodzaak in het kader van de houdbaarheid van de zorg om te de-medicaliseren en te 

normaliseren, en daartoe de maatschappelijke dialoog te initiëren en te continueren.

Preadvies VNG-bestuur: Overnemen

Toelichting bij het preadvies

Deze motie past goed in de lobby van de VNG op het jeugdhulpdossier en binnen de kaders die we 

met het rijk hebben afgesproken in de hervormingsagenda Jeugd. Naast Ridderkerk merken veel 

gemeenten dat de tekorten toenemen, onder andere door sterke stijging van kosten vanwege de inflatie

in het afgelopen jaar. 

In de lobby past een stevige inzet voor het nieuwe financieringsstelsel (sub 1) en reikwijdte (sub 3). Ter 

voorbereiding op de eerste uitspraak van de deskundigencommissie lopen verschillende monitors die 

de feitelijke uitgaven van gemeenten in kaart brengen (sub 2) en dit dient de basis te zijn voor de 

budgetten die gemeenten van het rijk ontvangen. Wij zullen als VNG bijdragen aan de onderbouwing 

voor de commissie. We onderstrepen hierbij wel dat het zeer van belang is dat de onafhankelijke 

commissie de daadwerkelijke omvang vaststelt en in haar zwaarwegende advies hier de consequenties

aan verbindt voor de budgetten voor gemeenten. Wij zullen als VNG namens gemeenten hierbij 

maximaal bijdragen met de juiste onderbouwing. Hier past ook bij dat we in lijn met deze motie nu al 

waarschuwen voor het realiteitsgehalte van de 1 miljard bezuiniging. Dit hebben we o.a. ook al gedaan 

in onze reactie op de voorjaarsnota: https://vng.nl/sites/default/files/2024-

06/20240603_brief_parlement_inbreng_debat_voorjaarsnota_4_juni.pdf.

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvng.nl%2Fsites%2Fdefault%2Ffiles%2F2024-06%2F20240603_brief_parlement_inbreng_debat_voorjaarsnota_4_juni.pdf&data=05%7C02%7CReinier.Lagerwerf%40vng.nl%7Cbf14cd60ac694b4297bb08dc8948f565%7C6ef029ab3fd74d989b0ed1f5fedea6d1%7C1%7C0%7C638536193649300356%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=zDPSQbcU8g0vDdIjsPyP0y13UcTlFBhhgMIoReIi70Y%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvng.nl%2Fsites%2Fdefault%2Ffiles%2F2024-06%2F20240603_brief_parlement_inbreng_debat_voorjaarsnota_4_juni.pdf&data=05%7C02%7CReinier.Lagerwerf%40vng.nl%7Cbf14cd60ac694b4297bb08dc8948f565%7C6ef029ab3fd74d989b0ed1f5fedea6d1%7C1%7C0%7C638536193649300356%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=zDPSQbcU8g0vDdIjsPyP0y13UcTlFBhhgMIoReIi70Y%3D&reserved=0


Samenvatting en preadvies motie Financiële tegemoetkoming bij uitbreiding 

woonwagenstandplaatsen 

Indienende gemeente(n): Roerdalen

Ondersteunende gemeenten:

Status motie: Ondertekend

Strekking van de motie:

Gemeenten beschikken niet over voldoende middelen om extra investeringskosten alleen te kunnen 

dragen. Het realiseren van én nieuwe standplaatsen en het inrichten en bewerken van nieuwe 

woonwagenlocaties is bewerkelijk en duur.

Preadvies VNG-bestuur: overnemen

Toelichting bij het preadvies

Sinds 2014 behoort de woonwagencultuur tot het immaterieel erfgoed van Nederland. Het is een 

bijzondere woonvorm welk speciale behandeling in aankoop als uitvoering vereist. De Rechtbank Den 

Haag heeft onlangs (29 mei 2024) in een vonnis – in de geest van Europees Hof voor de Rechten van 

de Mens- uitspraak gedaan over het feit dat gemeenten onvoldoende standplaatsen aanbieden voor 

woonwagenbewoners en dat dit beleid discriminatoir is. Het betrof een gemeente die 25 jaar geen 

nieuwe standplaatsen meer had geregeld en een dergelijk beleid is dus in strijd met de mensenrechten.

Het beleid van de gemeente is in dit kader als discriminerend aangemerkt omdat woonwagenbewoners 

veel langer moeten wachten op een standplaats dan andere inwoners van de stad op een sociale 

huurwoning.

Het bovenstaande betekent dat gemeenten zo snel mogelijk aan de slag moeten met het inventariseren

van behoeften onder de woonwagenbewoners. Dit houdt in dat gemeenten én de aanwezige nog niet 

opengestelde standplaatsen kunnen benutten om de woningzoekende woonwagenbewoners te 

huisvesten. Daarnaast zijn er ook woonwagenbewoners die willen kopen en daarover heeft de VNG 

overleg met het Rijk en financiers over mogelijkheden tot koop van woonwagens etc. 

Samen met het Rijk zoeken we naar een financiële tegemoetkoming om zowel nieuwe 

woonwagenlocaties als bestaande standplaatsen te financieren. Op dit moment ligt nog het verzoek bij 

het Rijk om gemeenten te ondersteunen in de vorm van een financiële tegemoetkoming om zo snel 

mogelijk standplaatsen voor de woonwagenbewoners te realiseren en ook zorg te dragen dat alle 

gemeenten evenredig een financiële tegemoetkoming ontvangen. Wij zullen de leden informeren over 

de uitkomsten van deze overleggen. 



Samenvatting en preadvies motie: Voorkom ‘kapitaalvernietiging’ Sociale Werkvoorziening

Indienende gemeente(n): Valkenburg aan de Geul

Ondersteunende gemeenten:

Status motie: ondertekend (definitief)

Strekking van de motie

De motie roept kortweg op om er bij nieuwe Kabinet en Tweede Kamer op aan te dringen:

- om de extra € 600 miljoen die gemeenten ontvangen voor de doorontwikkeling van de sociaal 

ontwikkelbedrijven te oormerken voor de ‘oude’ sociale werkvoorziening en 

- om te voorkomen dat de huidige infrastructuur verder wordt afgebouwd.

Preadvies VNG-bestuur: ontraden

Toelichting bij het preadvies

De 600 miljoen euro is de optelsom van de bedragen die tussen 2025 en 2034 door SZW 

vrijgemaakt zijn voor de ontwikkeling van de sector (transformatiebudget, infrastructurele 

opslag/basisfinanciering en een ondersteuningsprogramma). De VNG heeft samen met Cedris, 

Divosa en SZW gestreden voor deze aanvullende middelen, waarbij een substantieel bedrag 

beschikbaar komt voor de noodzakelijke transformatie in de sector. Berenschot heeft vorig jaar 

inzichtelijk gemaakt dat het overgrote deel van de oude SW-bedrijven in staat zijn te transformeren 

naar een sociaal ontwikkelbedrijf, alwaar baankansen gecreëerd kunnen worden voor mensen met 

zeer grote afstand tot de arbeidsmarkt. De motie zou de gemeentelijke ruimte om toekomstgerichte 

keuzes te maken in grote mate beperken. Zo zijn er enkele oude SW-bedrijven die minder 

relevantie hebben in de sociale infrastructuur en zijn er gemeenten die nieuw beschut werk op 

alternatieve wijze weten vorm te geven.  



Samenvatting en preadvies motie Middelen ten behoeve van specifieke inzet landelijke verhoging 
vaccinatiegraad

Indienende gemeente: Veenendaal

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie
De landelijke vaccinatiegraad daalt en dit baart zorgen. Het verhogen hiervan vraagt onder andere om
inspanning door gemeenten en GGD’en voor een wijkgerichte werkwijze met een fijnmazige aanpak. 
Het VNG bestuur wordt opgeroepen om met het Rijk het gesprek aan te gaan over het gezamenlijk 
belang van het  verhogen van de vaccinatiegraad, met als inzet om gemeenten van de juiste 
randvoorwaarden te voorzien om de benodigde extra inspanning voor gemeenten en GGD’en voor 
deze aanpak te kunnen realiseren. 

Preadvies VNG-bestuur: overnemen

Toelichting bij het preadvies
Het bestuur adviseert om de motie over te nemen. De oproep in deze motie sluit aan bij de inzet van 
VNG om preventie en publieke gezondheid te versterken en kwetsbare inwoners te bereiken. 

Een afnemende vaccinatiegraad neemt risico’s voor de volksgezondheid met zich mee, waarin we 
voor gemeenten en Rijk een gezamenlijk belang zien. De voorgestelde werkwijze heeft draagvlak 
onder gemeenten, GGD-regio’s en bij het Rijk en ook VNG ziet het als een kansrijke manier om de 
publieke gezondheid te versterken. Het bestuur ziet ook dat deze vernieuwende aanpak een 
inspanning van gemeenten en GGD’en zal vragen en de randvoorwaarden hiervoor in orde moeten 
zijn. 



Samenvatting en preadvies motie Veldhoven Voorgenomen btw-verhoging

Indienende gemeente(n): Veldhoven

Ondersteunende gemeenten: Eindhoven en Best

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie: 

Het VNG bestuur wordt verzocht de Tweede Kamer en het Ministerie van Onderwijs, Cultuur en 

Wetenschap te wijzen op de zorgen vanuit gemeenten ten aanzien van de voorgenomen btw 

verhoging door een verzoek te leggen aan de (nog aan te stellen) bewindspersoon op cultuur om 

eerst stevig en fundamenteel onderzoek te doen naar de gevolgen hiervan op de samenleving, 

economie én cultuursector. En de btw verhoging mee te nemen in gesprekken van VNG met het 

nieuwe kabinet.

Preadvies VNG-bestuur: overnemen

Toelichting bij het preadvies

Deze motie sluit aan bij de inzet van de VNG. Deze zorgen leven breder bij gemeenten en zijn 

eerder onder andere in G40 verband geuit.

De VNG inzet op dit onderwerp is eerder verwoord in de volgende publicaties:

1. De propositie cultuur Samen cultuur borgen (24 januari 2024), waarin we de toegankelijkheid 

en bereikbaarheid van cultuur centraal stellen en de (wetenschappelijk bewezen) effecten en 

waarden van cultuur, maatschappelijk, economisch, op leefbaarheid en gezondheid, voor 

gemeenten en hun inwoners als uitgangpunt nemen voor het borgen van (lokale) 

cultuurvoorzieningen en als legitimering voor het blijven werken aan samenhangend 

cultuurbeleid van rijk, gemeenten en provincies (een overheidsgedachte).

2. De eerste reactie van de VNG op het Hoofdlijnenakkoord (17 mei 2024). Daarin stellen we al 

dat het afschaffen van het btw lage tarief op cultuur direct gevolgen heeft voor de 

betaalbaarheid en toegankelijkheid van cultuur voor inwoners. Prijsstijgingen van 

entreebewijzen en tickets kunnen leiden tot minder bezoekers. Dit heeft gevolgen voor de 

hoogte van de publieksinkomsten van culturele organisaties. Gemeenten zijn in veel gevallen 

eerste of medefinancier van het culturele aanbod onder voorwaarde van voldoende eigen 

(publieks)inkomsten. Een disbalans door een btw-verhoging leidt mogelijk tot minder (divers) 

aanbod en zet de brede toegankelijkheid van cultuur daarmee onder druk.

In een evaluatie die het rijk in 2023 uitvoerde over het btw-tarief, lag het lage btw-tarief op cultuur 

reeds onder het vergrootglas. Dit leidde destijds al tot discussie bij de vaste Kamercommissie 

cultuur van de Tweede Kamer. Nu is dit een concrete maatregel in de financiële paragraaf van het 

Hoofdlijnenakkoord die de lasten van het rijk verlichten om de prioriteiten uit het Hoofdlijnenakkoord

mogelijk te maken.

In eerdere VNG position papers ter voorbereiding van het debat in de Kamercommissie Financiën 

in 2023 inzake groslijst controversieel verklaring en in 2024 met de nieuwe Kamercommissie 

cultuur, hebben we onze inzet al naar voren gebracht. In 2024 trokken we daarbij samen op met 

het IPO.



Samenvatting en preadvies motie Warmtegemeenschappen

Indienende gemeente(n): West Betuwe, namens Regio Rivierenland

Ondersteunende gemeenten: Buren, Culemborg, Neder-Betuwe, Maasdriel, Tiel, West Maas 
en Waal, Zalbommel

Status motie: ondertekend

Strekking van de motie:
Deze motie roept het VNG bestuur op om met de aanstaande minister van Klimaat en Groene 
Groei aan te dringen op duidelijkheid over warmtegemeenschappen zodat gemeenten invulling 
kunnen geven aan hun regierol die voortkomt uit de Wet Collectieve Warmte (WCW). 

Preadvies VNG-bestuur: Overnemen

Toelichting bij het preadvies
De motie ondersteunt de VNG-inzet op het wetsvoorstel WCW en helpt het bestuur om op dit 
dossier de verdere gesprekken en uitwerkingen met het rijk te voeren.
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Het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Gennep, 

 

- Gelezen het voorstel van 25 april 2024;  

 

 

besluit: 

 

1. De motie: Heroverweging en Aanpassing van de Verwijsindex Risicojongeren vast te 

stellen 

2. De motie in te dienen ten behoeve van de behandeling tijdens het Jaarcongres van de 

Vereniging van Nederlandse gemeenten op 25 en 26 juni 2024 

3. De motie in elk geval actief ter kennis te brengen van de Limburgse gemeenten 

 

 

Aldus besloten in de vergadering van 30 april 2024. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Gennep, 

De secretaris, 
 
 
 
Bart Teunissen 

De burgemeester, 
 
 
 
Hans Teunissen 

 

 

 

 

 

Bijlage: motie Heroverweging en Aanpassing van de Verwijsindex Risicojongeren  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zaaknummer : 742722  
Onderwerp : Verwijsindex Risicojongeren (VIR) 
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Motie: Heroverweging en Aanpassing van de Verwijsindex Risicojongeren (VIR)  

De ondergetekende(n), lid/leden van het VNG congres,  

Constaterende dat:  

1. De Verwijsindex Risicojongeren (VIR) is als preventief 

signaleringsinstrument opgezet, ondermeer om te voorkomen dat bij 

gezinsdrama's hulpverleners betrokken bij een gezin onbewust blijven van 

elkaars rol en betrokkenheid.  

2. De Rijksoverheid heeft recent besloten om het landelijk werkende, 

gemeentelijke samenwerkingssysteem VIR af te schaffen.  

3. Uit een evaluatie van de VIR gebruikersgroepen blijkt dat er 

verbeterplannen zijn opgesteld.  

4. Een minderheid van de Nederlandse gemeenten de doorontwikkeling 

VIR niet draagt  

5. Er momenteel onvoldoende perspectief is op een effectief alternatief 

dekkend samenwerkingssysteem, en de Rijksoverheid inzet op vrijwillige en 

regionale systemen die waarschijnlijk tekortschieten voor grensgemeenten.  

Overwegende dat:  

a. Het van cruciaal belang is dat hulpverleners inzicht hebben in elkaars betrokkenheid 

bij gezinnen die hulp nodig hebben om effectieve ondersteuning te bieden en 

tragedies te voorkomen.  

b. Een landelijk systeem zoals de VIR essentieel is voor een uniforme aanpak, vooral in 

grensgebieden waar regionale systemen tekortschieten.   

c. De betrokkenheid en inzage van ouders en jongeren in het samenwerkingssysteem 

kunnen bijdragen aan transparantie en vertrouwen in het systeem.   

d. Het belangrijk is dat het systeem laagdrempelig gebruikt kan worden door 

hulpverleners en gezinnen zodat er een sluitend en overzichtelijk netwerk ontstaat waar 

iedereen baadt bij heeft zodat hulpverlening goed aansluit bij de behoefte van het 

gezin.  

Verzoekt het bestuur van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG):  

In gesprek te gaan met de Rijksoverheid om het besluit tot afschaffing van de VIR te 

heroverwegen.  

Te onderzoeken hoe de VIR op basis van de huidige wetgeving en de verbeterplannen 

van de gebruikersgroepen aangepast kan worden tot een samenwerkingssysteem, met 

als doel:   

  
a. Het creëren van draagvlak onder regio’s en gemeenten.  

b. Het geven van een stem aan ouders en jongeren in het samenwerkingssysteem.   

c. Het mogelijk maken dat er samenwerking tot stand kan komen met het gezin en de 

hulpverleners in plaats van alleen over het gezin.  
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d. Het systeem simpel en laagdrempelig maken voor ouders, jongeren en hun 

hulpverleners.   

En gaat over tot de orde van de dag.  
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Dossiercode:

de Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse

Gemeenten, in vergadering bijeen op 26 juni 2Q24

College van Burgemeester en Wethouders
gemeente Gulpen-Witlem

12 juni2024

motie ALV 26 juni 2024
uitvoering soortenmanagementplannen (SMP)

lnleiding
ln Limburg is een grote behoefte aan duurzame woningen. lsoleren van

spouwmuren en dakconstructie van bestaande woningen is daarin een

belangrijke stap. Dit zijn echter ook vaak nestplekken van diverse vogels

en vleermuizen. ln de provincie Utrecht is een aanpak voor isolatie getest

die rekening houdt met deze dieren. De wet natuurbescherming biedt in

dat geval een mogelijkheid voor een snelle, tijdelijk ontheffing. Daardoor

kunnen gemeente sneller aan de slag. Gedeputeerde Staten van Limbutg

hebben besloten de aanpak met een pre-soortenmanagementplannen

(pre-SMP) en soortenmanagementplan (SMP) ook in Limburg toe le
passen. Omdat het opstellen van een pre-SMP en SMP enkele jaren zal

duren, is er een korte termiin aanpak voorgesteld waarmee isoleren door

kan gaan. Dit betreft de werkwijze "natuurvriendelijk isoleren". Dit houdt

onder meer in dat bij isolatiewerkzaamheden een bedrijf wordt ingehuurd

dat op een naluurvriendelijke werkwijze isoleert. Voor deze methodiek is

Eeen omgevingsvergunning vereist en geen ecologisch onderzoek nodig,

maar is alleen toepasbaar bij huiseigenaren. Deze methodiek is op dit

moment nog niet geformaliseerd tot een landelijke vrijstelling in de vorm

van een gedragscode.

Constaterende dat:
- Gedeputeerde Staten van de provincie Limburg in 2Q21 besloten hebben

tot een natuur inclusieve aanpak voor verduurzaming van woningen;

- hierdoor rekening gehouden dient te worden met gebouw bewonende

diersoorten zoals vleermuizsn en vogels die in spouwmuren en

dakconstructies van gebouwen leven;
- binnen de wettelijke vereisten (wet Natuurbescherming) vormt een

soortenmanagementplan de beste bescherming voor gebouw bewonende

diersoorten, omdat maatregelen op populatieniveau genomen kunnen

worden;
- met een soortenmanagementplan een zogeheten gebiedsontheffing of

omgevingsvergunning bij de provincie kan worden aangevraagd;
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- daarom wordt van de gemeente verwacht om een
soortenmanagementplan op te stellen waarmee 66n ontheffing voor de
gehele gemeente wordt geregeld die kan worden doorgeschreven naar
inwoners en woningcorporalies;
- het enkele jaren duurt om een soortenmanagementplan op te stellen;
- gestart kan worden met het opstellen van een pre-SMP, maar daarbij als
voorwaarde wordt gesteld dat dit vooruitlopend is op een SMP en dus een
opdracht gegeven dient te worden aan een ecologisch bureau om het
ecologisch onderzoek te sta(en;
- de werkwijze "natuurvriendelijk isoleren" alleen van toepassing is bij
huiseigenaren en otficieel nog niet geformaliseerd ls in een landelijke
vrijstelling in de vorm van een gedragscode;
- bij de werkwijze "natuurvriendelijk isoleren" 6dn van de randvoorwaardes
is dat maximaal 6% van de particuliere woningen per CBS wijk volgens
deze methodiek natuurvriendelijk geisoleerd mag worden.

Ovenivegende dat:
- gezien voorgaande constateringen er momenteel geen zicht is op
voortgang van isolatie van $pouwmuren;
- op dit moment gezien de hoge energiepriizen juist veel behoefte is aan
isolatie van spouwmuren;
- ondanks een tekort aan ecologen er gewerkt wordt met diverse manieren
om dit tekort weg te werken;
- deze manieren onder andere te vinden zijn in het opleiden van nieuwe
ecologen en het betrekken €n inzetten van vrijwilligersorganisaties met
beschikbare data voor een ecologisch onderzoek, maar ook de nodige tijd
in beslag neemt om hier daadwerkelijk mee aan de slag te kunnen;
- uit een marktconsultatie aangaande het opstellen van een SMP naar
voren is gekomen dat er zowel in tijd als capaciteit bij ecologische bureaus
geen ruimte is om een SMP van enigerlei omvang op te pakken;
- er samenvattend geen ruimte in de markt is om al dan niet samen met
andere gemeenten een ecologisch bureau aan de slag te kunnen laten
gaan;
- de werkwijze "natuurlijkvriendelijk isoleren" dusdanige voorwaarden kent
die de nodige beperkingen geeft qua uitvoering;
- de werkwijze "natuurvriendelijk isoleren" bovendien nog niet
geformaliseerd is:
- vanuit de Rijksoverheid financiEle middelen zijn toegekend voor het
opstellen van soortenmanagementplannen natuuryriendelijk isoleren maar
voor 31 december 2027 moeten zijn besteed.

Spreekt ult dat:
- hiermee de realisatie van de isolatieopgave uit het klimaatakkoord niet op
tijd gehaald gaat worden;
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- de gemeente hierin ook haar verantwoordelijkheid moet kunnen nemen in

het belang van haar huiseigenaren en woningcorporalies;
- het onwenselijk is dat huiseigenaren en woningbouwcorporaties daarmee
nog steeds in een onduidelijke situatie verkeren voor wat betreft te nemen

maatregelen bij het uitvoeren van isolatiemaatregelen;
- de toegekende flnancidle middelen voor de uifuoering van het opstellen
van de soortenmanagementplannen natuurvriendelijk isoleren en

compenserende maatregelen voor NVI volstrekt onvoldoende zijn.

- De middelen voor de SMP's voor de einddatum gespendeerd kunnen

worden en wellicht daarmee komen te vervallen.

Verzoekt het VNG-bestuur in gesprek te gaan met het kabinet om:
- duidelijkheid te verschaffen in het te voeren (gemeente) beleid op rondom

natuur inclusief isoleren zodat gemeenten handelingsperspectief hebben

en zij voor een uitvoerbare taak komen te staan.
- aandacht te vragen voor een slagvaardige sturing en ondersteuning
vanuit de provincie richting gemeenten die zo veel mogelijk generiek is:

- met nieuwe denkrichtingen te komen die zorgen voor een praktische

uitvoerbaarheid binnen de weltelijke vereiste kaders en hiervoor
bijvoorbeeld ook naar het buitenland te kijken.
- om de financidle middelen voor de uitvoering van het opstellen van de

SMP's natuurvriendelijk isoleren en compenserende maatregelen te
verhogen. Het maken van een SMP is geen wettelijk laak, maar wel
belangrijk. De stimuleringsregeling voor SMP's moet daarom voldoende

dekkend zijn. Daarnaast moeten middelen langer beschikbaar worden
gesteld dan nu de vastgestelde einddatum:

- Om een acteplan op te zetten waarmee gemeenten in staat gesteld

worden om de SMP's en de alternatieve verblijfplaatsen daadwerkelijk

te realiseren. Dit ornvat o.a. een aanpak waardoor gemeente wel SMP's

kunnen aanbesteden (bijvoorbeeld door meer ecologen, versimpelde
methoden)

- Om gemeenten nu al in staat te stellen met de pre-SMP aan de alg e
gaan en niet pas wanneer ze een SMP onderzoek starten. Dit gezien

het tekort aan ecologen die een SMP kunnen opstellen.

En gaat over tot de orde van de dag.

Deze motie wordt mede ingediend door de gemeente:
- Valkenburg aan de Geuli
- Eijsden-Margraten;
- Meerssen;
- Vaals.

De handtekening van deze gemeenten zullen sepalaat worden
toegezonden.
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Gulpen-Wittem
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Namens burgemeester en wethouders van Gulpen-Wittem,

wethouder, de burgemeester,

F. Derksen ing, N.H.C. Ramaekers-Rutjens

burgemeester en wethouders van Eijsden-Margraten

.s
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Sfeervol Meerssen

Aan: Het College van Burgemeester en
Wethouders van de gemeente Gulpen-
Wittem
Postbus 56
6270 AB Gulpen

nil
i-r

Gemeente Meerssen

Bezoekadres:
Bestuurscentrum
Markt 50
6231 LS Meerssen

Telefoon 14 043
Fax 043-3648100

Postadres:
Postbus 90
6230 AB Meerssen

info@ meerssen.nl
www. meerssen. nl

KVK-nummer:
50443089

Datum: 13iuni2024
Onderwerp: Motie SMP
Bijlagen:

Geacht College,

Het college van B&W van de gemeente Meerssen dient de motie SMP mede in

Met vriendelijke groet,

burg van n

M.A.H. Ct

Uw kenmerk:

Ons kenmerk: 672972

Contact: Klant Contact Centrum (KCC)

Telefoon: 14 043

Documentnummer: 753023 '1 van 1

ll
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gemeente
vqols

13 juni 2o2tt Behondeld door:
Noqm:

Telefoon:

Bijlogen:
Vezonden:2\.0012306
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Onderwerp: Motie ALV 26 juni 2021+ uitvoering soortenmonogementplonnen (SMP)

Geqchte domes en heren,

Zools in de collegevergodering von 11 juni 2024 gezomenlijk besloten ondersteunt het college von

BEW von de Gemeente Voqls de ingediende motie uitvoering mqnogementplonnen (SMP).

Burgemeester en wethouders von de

Dotum

Uw brief von:
Uw kenmErk:
Zook:
Document:

mr. drs. J.H.M.J. Bertrom
Secretoris

Kobinet en Communicotie
A. Brendel
+31 t+3 30 68 568

Nee

13 juni 202\
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Stadhuls:
Telefoon 14 - 043
Fax 043 - 60 16 825
lnternet: www.vatkenburg'nl

Bezoekersadresl
Park Dersaborg
Geneindestraat 4
6101 HC Valkenburg

Postadres:
Gemeente Vatkenburg aan de Geul
Postbus 998
6300 AZ Vatkenburg

VALKENBURG
czu.1r<

Bank Nederlandse gemeenten
tBAN-nr: Nf08 8N6H 0285 Cd,86 17

filC: BNGHNL26
KVK-nr. 14l31921
BTW- nr, NL00l 9. I 0.7 60. B0 I

ta * o

Aan het college van de gemeente Gutpen-Wittem

Vatkenburg, 13 juni 207-4

Ons kenmerk:7.1234291
Onderwerp: motie SMP

Geachte heer, mevrouw,

Het col.tege van B&W van de gemeente Valkenburg aan deGeut dient deze mede jn.

Namens het cottege van gemeente Valkenburg aan de Geut

Guido Reehuis
Gemeentensecretaris/atgen'leent directeur



Indiener: Gemeente Rheden

Titel Motie: Eerlijke eigen bijdrage Wmo

Datum indiening: 10 juni 2024

Aanleiding

De raad van gemeente Rheden heeft in vergadering bijeen op 23 april jl. in meerderheid het college 
van de gemeente Rheden opgeroepen om een motie in te dienen op het VNG voorjaarscongres. Dit 
om haar zorgen kenbaar te maken rondom de kaders van het wetsvoorstel 'Wet afschaffing 
abonnementstarief Wmo 2015'.

Constaterende dat

1. Het abonnementstarief sinds de invoering op 1 januari 2020 bij hogere inkomensgroepen 
een grote aanzuigende werking heeft op de WMO-voorzieningen, met name voor de 
huishoudelijke hulp.

2. Door deze aanzuigende werking het vaste abonnementstarief volgens het kabinet de 
toegankelijkheid van de WMO-voorzieningen juist voor kwetsbare groepen onder druk zet.

3. Het vaste abonnementstarief de gemeenten, ook Rheden, veel geld kost.
4. Het kabinet het wetsvoorstel 'Wet afschaffing abonnementstarief Wmo 2015' heeft 

ingediend om vanaf 1 januari 2026 de eigen bijdrage voor de WMO-voorzieningen aan te 
passen naar een eerlijkere eigen bijdrage waarbij rekening wordt gehouden met het inkomen 
en het vermogen.

5. Er ondanks het wetsvoorstel een groot verschil bestaat in wijze van berekening en de 
maximale hoogte van eigen bijdrage wat gevraagd kan worden tussen Wmo en de Wlz.

6. Dit wetsvoorstel van het huidige demissionaire kabinet door de Tweede Kamer niet 
controversieel verklaard is.

7. De VNG positief is over een inkomens- en vermogenstoets voor de WMO-voorzieningen.
8. De VNG er niet van overtuigd is dat het wetsvoorstel leidt tot gedragsverandering van 

mensen met voldoende eigen middelen zodat zij zelf hun ondersteuning/hulp regelen en 
betalen.

9. De VNG door het wetsvoorstel per saldo negatieve financiële consequenties voor gemeenten 
voorziet.

Roept het VNG bestuur op om

1. Een oproep te doen aan het komende kabinet om in het wetsvoorstel 'Wet afschaffing 
abonnementstarief WMO 2015' te waarborgen dat mensen voor ondersteuning/hulp een 
inkomensafhankelijke bijdrage betalen.

2. Met daarin tevens de oproep aan het kabinet om te waarborgen dat dit wetsvoorstel per 
saldo vanaf de invoering geen negatieve financiële consequenties voor de gemeenten heeft 
en er geen uitnamen uit het gemeentefonds wordt gedaan, aangezien gemeenten in het 
verleden ook niet gecompenseerd zijn voor de hogere Wmo uitgaven

3. En het kabinet op te roepen om de wijze van berekening grondslagen voor de heffing van de 
eigen bijdrage en de maximale hoogte van de eigen bijdrage vanuit de Wmo gelijk te stellen 
met de systematiek zoals deze gehanteerd wordt in berekening en maximale tarief eigen 
bijdrage voor inwoners in de WLZ.

En gaat over tot de orde van de dag





 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aan:  Vereniging van Nederlandse Gemeenten 
Van:  Gemeente Ridderkerk 
Datum: 4 juni 2024  
 
 
Motie: Een adequate en reële financiering van jeugdhulp 
 
Aan: De Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, in 
vergadering bijeen op 26 juni 2024. 
 
Constaterende dat: 

 De principe afspraken van het financieel kader Hervormingsagenda Jeugd slechts enige 
financiële ademruimte bieden voor de jaren 2024 en 2025, maar vanaf 2026 de besparing 
moet oplopen tot 1 miljard euro waardoor er een financieel onhoudbare situatie ontstaat voor 
gemeenten;  

 De Commissie Sint 2019 als peildatum heeft gehanteerd voor de financiële reeks en sindsdien 
sprake is van een toename van de autonome groei1 en zwaardere inzet van jeugdhulp. 

 Dat de afbouw van residentieel meer kosten met zich meebrengt in plaats van de beoogde 
besparingen. 

 
Overwegende dat: 

 Het bij de uitvoering van de jeugdhulp door gemeenten om een zuivere vorm van medebewind 
gaat, zoals bedoeld in de artikelen 124 Grondwet en 108 Gemeentewet. 

 Gemeenten op basis van lid 3 van artikel 108 Gemeentewet recht hebben op een adequate 
en reële vergoeding van de kosten die aan de uitvoering ervan zijn verbonden. 

 
Spreekt uit: 

 De verantwoordelijkheid te willen blijven nemen voor de uitvoering van de jeugdhulp. 
 Zich te blijven inspannen om overeenkomstig de inhoudelijke beweging van de 

Hervormingsagenda besparingen te realiseren. 
 Samen met onze regionale en lokale aanbieders te blijven werken aan de best passende zorg 

voor onze jongeren. 
 Zich sterk te willen inzetten op het versterken van de sociale basis: gemeenschapskracht, 

versterken van ouderschap, sociale basisvoorzieningen en inzetten op de samenwerking 
tussen onderwijs en jeugdhulp. 

 
Verzoekt het VNG-bestuur: 

1. Er bij het Rijk op aan te dringen dat artikel 108 van de Gemeentewet in acht wordt genomen, 
hetgeen betekent dat gemeenten een vergoeding van het Rijk ontvangen die in verhouding 
staat tot de uitvoeringskosten jeugdhulp. Hier ook het financieringsstelsel van Jeugd op aan te 
passen waarbij de risico’s niet alleen bij gemeenten liggen. 

2. Gezien de steeds verder stijgende kosten voor de jeugdhulp de besparing van 1 miljard euro 
per 2026 als niet reëel aan te merken. Dit onderbouwd vanuit de gemeentelijke praktijk voor te 
leggen aan de deskundigencommissie en op basis van de uitspraak van de commissie zich in 
te spannen om met het Rijk te komen tot realistische budgetten voor de uitvoering van de 
Jeugdwet conform artikel 108 lid 3 Gemeentewet.    

                       
1 12% in de periode 2019-2022  



 

 

3. Het Rijk met spoed te verzoeken om duidelijke, rechtvaardige en toekomstbestendige 
financiële- en juridische kaders voor de uitvoering van de Jeugdwet (reikwijdte), en daarbij 
oog te hebben voor: 
 De kracht van de nabijheid van gemeenten en voldoende investeringsruimte op het 

gebied van o.a. gezondheid, welzijn en onderwijs;  
 De bestaanszekerheid voor onze burgers; 
 De noodzaak in het kader van de houdbaarheid van de zorg om te de-medicaliseren en te 

normaliseren, en daartoe de maatschappelijke dialoog te initiëren en te continueren.  
 

 
Hoogachtend,  
Burgemeester en wethouders van de gemeente Ridderkerk, 
 

 
 
 
Mede ondertekend door: 
 
 
Gemeente Albrandswaard 
Wethouder van Ginkel-van Maren 
 

 
 
Gemeente Almelo 
J.H. Dijkstra, secretaris 
 

 
 
Gemeente Barendrecht 
Wethouder de Hoop 

 
Gemeente Bergen op Zoom 
Wethouder Van Aken 

 
 



 

 

Gemeente Capelle aan den IJssel 
Wethouder Faassen 

 
 
Gemeente Culemborg 
Wethouder Peters 

 
 

 

 
 
Gemeente Gooise Meren 
Wethouder Kruijt 

 
 
Gemeente Groningen 
Wethouder Molema 

 
 
Gemeente Harderwijk 
Wethouder Companjen 

 
Gemeente Hoeksche Waard 
Wethouder Peters 

 
Gemeente Houten 
Burgemeester Isabella 

 
 
 
 



 

 

Gemeente Kerkrade 
Wethouder van Drunen 

 
 
Gemeente Krimpen aan den IJssel 
Wethouder Van der Wal 

 
 
Gemeente Lansingerland 
Wethouder Hoek 
b.a. 

 
Gemeente Lochem 
Wethouder Goodin 

 
 
Gemeente Maassluis 
Wethouder Bronsveld-Snoep 

 
Gemeente Meierijstad 
Wethouder Roozendaal 

 
Gemeente Middelburg 
Wethouder Treurniet 

 
Gemeente Nijmegen 
Wethouder Visser 

 
Gemeente Nissewaard 
Wethouder Stengs-Nijhof 

 
Gemeente Oegstgeest 
Wethouder van Tongeren 

 
 
 
 



 

 

Gemeente Oost Gelre 
Wethouder Dusseldorp-Ribbers 

 
 
Gemeente Papendrecht 
Wethouder van der Borg 

 
Gemeente Pijnacker-Nootdorp 
Wethouder van Bijnen 

 
Gemeente Raalte 
Wethouder Toeter 

 
Gemeente De Ronde Venen 
Wethouder van der Greft 

 
Gemeente Rotterdam 
Wethouder Buijt 

 
Gemeente Schiedam 
Wethouder Kahramanoğlu 

 
 
Gemeente Sluis 
Wethouder van de Vijver-van Deursen 

 
 
Gemeente Utrechtse Heuvelrug 
Wethouder Oyevaar 

 
Gemeente Vlaardingen 
Wethouder Silos-Knaap 

 
 



 

 

 
Gemeente Waddinxveen 
Wethouder Vleij 

 
 
Gemeente Weert 
Wethouder Ferrière 

 
 
Gemeente Winterswijk 
Wethouder Schepers-Janssen 

 
 
Gemeente Zoetermeer 
Wethouder van der Meer 

 
 
Gemeente Zuidplas 
Wethouder Klovert 

 
Gemeente Olst-Wijhe
Wethouder Compagner

engelsmg
Onderstreping

engelsmg
Onderstreping

engelsmg
Onderstreping

engelsmg
Onderstreping

engelsmg
Markering



 

Motie van de gemeenten: Veenendaal, Amersfoort, Bunnik, IJsselstein, Leusden, Nieuwegein, 

Renswoude, Vijfheerenlanden en Zeist   

Datum indiening: Woensdag 26 juni 2024 

 

Motie: Middelen ten behoeve van specifieke inzet landelijke verhoging vaccinatiegraad 

 

Aanleiding 

De landelijke cijfers rond de vaccinatiegraad baren een ieder zorgen. Dit blijkt uit o.a. de brief van de 

G4 aan de staatssecretaris 3 april jl., vragen van raden, acties van gemeenten en de brief van de 

staatssecretaris van 4 april jl. waarin 10 acties aangekondigd zijn. 

In de dagelijkse praktijk zien we de gevolgen onder andere door uitbraken van kinkhoest en mazelen, 

overledenen door genoemde kinkhoest en discussies over vaccinaties in het algemeen en de 

kinderopvang in het bijzonder.   

 

Overwegende dat: 

- De lage vaccinatiegraad onder zuigelingen, kinderen en  jongeren een ieder grote zorgen 

baart en de afgelopen jaren verder dalende is, waarbij veel gemeenten onder de WHO-norm 

zitten om het risico op uitbraken van infectieziekten te voorkomen. 

- Dit mede is ingegeven door de steeds grotere en diversere groepen van mensen die besluiten 

tot het niet te laten vaccineren, het steeds verder verscherpende debat in de samenleving 

hierover en de belangrijke rol die informatievoorziening  hierin speelt. De lage vaccinatiegraad 

tegen die achtergrond steeds meer, gerichtere en grotere inspanningen vraagt om deze om te 

buigen.  

- Vaccineren een wettelijke taak is, maar het ophogen van de vaccinatiegraad in de huidige 

lokaal- en wijkgerichte werkwijze om een vernieuwende, veel fijnmaziger en specifiekere 

aanpak vraagt. 

- De gemeenten een belangrijke rol spelen bij het lokaal fijnmaziger maken van de wijkgerichte  

aanpak van de lage vaccinatiegraad, maar het vraagstuk een landelijk belang kent en 

gemeente-, provincie, en landsgrenzen overstijgend is. 
- Meerdere gemeenten, o.a. in gezamenlijkheid met GGD’en en RIVM, zich (willen) inzetten 

voor een fijnmazige, wijkgerichte, aanpak waarvoor de eerste pilots gestart zijn, ervaringen en 

resultaten gedeeld (gaan) worden en deze werkwijze draagvlak heeft bij vele gemeenten, 

GGD-regio’s en samenwerkingspartners. 

- Het hoofdlijnenakkoord aangeeft: Er komt een nieuwe, samenhangende aanpak van het 

beleid inzake vaccinaties, in het bijzonder ook voor de bescherming van kinderen. 

 

Oproep aan het VNG-bestuur 

Het gesprek aan te gaan met het Rijk over het gezamenlijk belang van een landelijk verhoogde 

vaccinatiegraad met daarbij specifieke aandacht voor de effectiviteit van lokale, wijkgerichte en 

fijnmazige aanpak om dat doel te realiseren. Met als inzet om gemeenten van de juiste 

randvoorwaarden te voorzien om – samen met hun GGD’en- de benodigde extra inspanning voor 

deze fijnmazige wijkgerichte aanpak te kunnen realiseren. 

 

“En gaat over tot de orde van de dag.” 

 

 

 

 

 



 

 

Ondertekening indiener(s) 

 

Burgermeester en wethouders van de gemeente Veenendaal, 
 
Wethouder      Burgemeester,  
 
 

 

 
 
Dhr. M.R. Beek     Dhr. K.J.G. Kats  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Gemeente IJsselstein 

 
E. Schell 
Wethouder gemeente IJsselstein 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 
 
 
 



Gemeente Leusden 

  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Gemeente Nieuwegein, 
 
Wethouder 

 
Mevr. M. Schouten 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Gemeente Zeist   
 
Wethouder  

 
Mevr. A. Welting 

 



 

Bijlage Steunende gemeenten: 

 

• Gemeente Gulpen-Wittem 

 



Motie van de gemeente(n): Veldhoven

Titel motie: Voorgenomen btw-verhoging

Datum indiening= 26 juni 2024

Aanleiding:
Op donderdag 16 mei 2O24 heeft de nieuwe coalitie het hoofdlijnenakkoord
gepresenteerd. Daarin wordt voorgesteld om het verlaagde btw-tarief op boeken,
theateq cultuur en concerten af te schaffen.

Overwegende dat:
. Donderdag 16 mei 2024 de nieuwe coalitie het hoofdlijnenakkoord heeft

gepresenteerd;
o Daarin onder meer wordt voorgesteld om het verlaagde btw-tarief op boeken,

theater, cultuur en concerten af te schaffen;
. Er op dit moment al ongeveer 2,5 miljoen Nederlanders zijn die moeite hebben

met lezen en rekenen;
. En dat de podiumkunsten en musea een grote maatschappelijke waarde

hebben, waarbij deelname (actief en passief) een positief effect heeft op de
gezondheid, leefbaarheid, de leerprestaties en veiligheid;

o Deze maatschappelijke waarden onder druk komen staan bij de voorgenomen
btw-verhoging;

r Waarbij een bezoek aan het theate[ museum of een concert sneller zal worden
overgeslagen;

. En dat boeken, tijdschriften en kranten minder toegankelijk en betaalbaar
worden wat de uitdagingen ten aanzien van laaggeletterdheid verder zal
ve rsterken;

o Het de samenleving daarmee op meerdere disciplines zal ontwrichten'
r Dat gemeenten vanaf 2026 onvoldoende middelen hebben om alle evlntuele

gevolgen van deze maatregel op te kunnen vangen.

Verzoekt het bestuur van de VNG:
r De Tweede Kamer en het Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap te

wijzen op de zorgen vanuit gemeenten ten aanzien van de voorgenomen btw-
verhoging;

. De Minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap te verzoeken om eerst
stevig en fundamenteel onderzoek te doen naar de gevolgen hiervan op de
samenleving, economie én cultuursector;

. Dit punt mee te nemen in de gesprekken die gevoerd gaan worden met het
nieuwe kabinet.

En gaat over tot de orde van de dag

Jeroen Sanders
Gemeentesecretaris

ez


